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L’AREnAL SOunD ARRIbA A 
VILA-REAL Amb ACTIVITATS 
ESpORTIVES I muSICALS

20

un estiu de campament
Més de 700 xiquets i xiquetes participen en alguna de les 
propostes d’entitats locals a municipis com Alborache, 
Navajas, Jérica, Viver, Aguaviva o Morella.

LA fIRA DE TRAnSfERènCIA 
CIEnTífICA DESTACA fA 
pARADA A LA VALL D’uIxó

16EL fESTIVAL D’ÒpERA DE 
VILA-REAL ESTREnA unA 
VERSIó DE ‘COSÌ fAn TuTTE’

22

A través d’aquest conveni, ambdues 
administracions pretenen obrir totes 
les instal·lacions del recinte i ampliar 
les prestacions del centre esportiu a 
gent de fora de la localitat.

Acord de gestió a 10 
anys pel CTE entre 
Generalitat i consistori

La mala gestió del pp força
un prèstec de 3,2 milions 
per a complir amb la justícia 
El 95% del crèdit sol·licitat es destinarà al pagament 
de resolucions de l’anterior gestió urbanística del PP 

Amb aquesta operació, l’endeutament, que s’havia 
aconseguit rebaixar al 60%, quedarà prop del 65%

Vila-real té en actiu 
obres per valor de 
prop de12 milions 

Entre els projectes estan el 
Gran Casino, el molí de la Vila, el 
teatre Tagoba, diversos polígons 
o la ronda Sud-oest gràcies a les 
aportacions d’altres administra-
cions com la Unió Europea, la 
Generalitat o la Diputació.

U

Retornaran l’IbI 
de rústica de les 
parcel·les en actiu

Els agricultors recuperaran 
les quantitats abonades en-
guany en concepte d’IBI de rús-
tica si acrediten que les seues 
finques estan en ús. La Funda-
ció Caixa Rural Vila-real i la 
Cooperativa Catòlica Agrària 
s’impliquen en la mesura.

U

Serveis Socials 
prepara el pla de 
persones majors 

El document oferirà una 
anàlisi de situació dels recur-
sos, serveis i noves necessitats 
que planteja l’envelliment per 
a fer de Vila-real una ciutat 
amigable amb la gent gran.

U

Vila-real deixa, pel 
‘fracàs’, el pacte 
de la Ceràmica

L’equip de govern local 
considera que es tracta d’un 
organisme que «ha fracassat» 
i argumenta que pot fer una 
gestió més eficaç dels 40.000 
euros de l’aportació anual que 
realitzava a l’ens.

U
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L’Ajuntament impulsa millores als 
polígons per a fer-los més atractius
Les Voltes o Molí Nou es condicionen amb prop d’1,8 milions d’euros, amb ajuda de l’IVACE

El polígon Les Voltes, on s’ubica el grup Porcenalosa, s’acondicionarà per a permetre l’arribada de noves empreses.

L’Ajuntament escometrà obres de 
millora al polígon de les Voltes 
per a atraure noves empreses que 
reactiven l’activitat econòmica i 
potencien la productivitat de les 
ja existents. 

Els treballs s’han adjudicat, per 
1.070.893,61 euros mitjançant 
l’Institut Valencià de Competiti-
vitat Empresarial (Ivace), a Gime-
cons Construcciones y Contrac-
tas. Una de les mesures de major 
importància serà millorar les co-
municacions amb el nucli urbà, 
mitjançant la construcció de tres 
carrils bici i vies que possibiliten 
als treballadors del complex des-

plaçar-se de forma segura sense 
utilitzar els seus vehicles. Així ma-
teix, adequaran les canalitzacions 
d’aigua i els col·lectors per a facili-
tar la seua evacuació i col·locaran 
els tubs necessaris per a una futu-
ra implantació de fibra òptica i al-
tres cablejats. També s’instal·laran 
càmeres de seguretat.

Altres 642.000 euros, aportació 
de l’IVACE, aniran al projecte del 
polígon Molí Nou, un dels més 
grans, annex al nucli urbà i que 
inclou una àrea residencial, ad-
judicat per 642.000 euros, 81.000 
menys de la xifra de licitació, a la 
Unió Temporal d’Empreses (UTE) 

formada per Civicons Construc-
cions Públiques i Omega Engin-
yeria Obres i Serveis.

Un dels elements inclosos és 
una pantalla verda per a esmor-
teir sorolls, eliminar impactes 
visuals i crear una àrea per al 
veïnat. Es preveu implantar en el 
marge oest de l’avinguda de Cas-
telló i que servisca de separació 
del carril bici i la vorera dissenya-
da. Els treballs ja han començat i 
obliguen a tallar la circulació en 
l’avinguda de Castelló durant tres 
mesos, amb el desviament dels 
vehicles en sentit Castelló per les 
avingudes de Grècia i de França.

L’inici de les obres per a 
crear la ronda Sud-oest es 
preveu després de l’estiu

Setembre o octubre. Aquesta és 
la data prevista per a l’inici de 
les obres de la ronda Sud-oest. 
Si es compleixen els terminis 
donats pel nou conseller de 
Política Territorial, Obres Pú-
bliques i Mobilitat, Arcadi Es-
paña, els treballs s’iniciaran 
almenys mig any després 
d’adjudicar-se. De fet, el juny 
es va instal·lar el cartell anun-
ciador i inclús brigades de Ser-
veis Públics van iniciar el des-
brossament de la zona. Per als 
responsables municipals, amb 
l’alcalde, José Benlloch, al cap-
davant, la ronda és «irrenun-
ciable» per a Vila-real. De fet, 
en diverses ocasions, Benlloch 
va assegurar que aquest vial ha 
de ser una realitat «sí o sí» en el 
més breu termini possible.

El relatiu retard en l’entrada 
de les màquines pot implicar 
que, en virtut dels temps mar-
cats en la licitació del projecte 
--18 mesos d’obres--, la primera 
fase de la carretera no estarà 
llesta per a final del 2020, com 
fins ara es va vaticinar, sinó per 
a la primavera del 2021.

En qualsevol cas, encara se-
gueix pendent la decisió del 
Govern central respecte a la 
proposta presentada per la 
Generalitat per a connectar la 
futura ronda amb la N-340, al 
pas per l’estació de la ITV de 
Vila-real. La dilació en la for-
mació del Govern d’Espanya 
no contribueix a accelerar una 
presa de decisions. Des del Mi-
nisteri de Foment continuen 
considerant, almenys, «com-
plicada» la idea del Consell 
d’escometre la connexió amb 
la N-340 mitjançant una gran 
rotonda al mateix nivell. En 
aquest sentit, fins ara, la pos-
tura de l’executiu central pas-
sa per realitzar una glorieta 
a diferent nivell, amb la fina-
litat d’evitar possibles proble-
mes en afectar l’actuació una 
zona considerada inundable. 
Una idea que incrementaria 
notablement el cost de l’obra 
que assumeix la Generalitat.

La Conselleria d’Habitatge, 
Obres Públiques i Vertebració 
del Territori invertirà un total 
de 7,8 milions d’euros.

Imatge de la zona on es va instal·lar el cartell i es va desbrossar.

Projectes en marxa per 12 milions d’euros
Els polígons industrials, l’Alberg Municipal, el Gran Casino i el teatre Tagoba o l’aulari d’infantil del Carles Sarthou en són alguns exemples

V ila-real té en actiu, o tin-
drà en breu, actuacions i 
obres per valor de 12 mi-
lions d’euros gràcies, en 

part, a l’aprovació d’ajudes econò-
miques d’altres administracions 
com la Diputació, la Generalitat 
o la Unió Europea. Així ho va 
detallar l’alcalde, José Benlloch, 
que va avançar que els diferents 
projectes podran estar conclosos 
d’ací a un any o any i mig. 

Entre les actuacions de construc-
ció o millora estan els polígons in-
dustrials com el de les Voltes o Mo-
lí Nou, amb uns pressupostos d’1,7 
milions i 642.000 euros, respectiva-
ment, i la col·laboració de l’Institut 
Valencià de Competitivitat Empre-
sarial. També el condicionament i 

la modernització de l’Alberg Mu-
nicipal Mare de Déu de Gràcia al 
Termet, per valor de 166.000 euros 
amb l’ajuda de la Diputació, per a 
donar una nova vida a un espai da-
tat dels anys trenta del segle passat 
o una nova fase per a dotar d’ús el 
molí de la Vila que es va remode-
lar amb uns 180.000 euros de fons 
provincials.

Al voltant d’1,5 milions d’euros 
és la xifra destinada a la rehabilita-
ció per a donar nous usos al Gran 
Casino i al Teatre Tagoba, aquest úl-
tim amb major complexitat i pres-
supost. Així mateix està en marxa 
la construcció del pavelló Campió 
Llorens, als terrenys del col·legi 
Verge del Carme, instal·lació que 
assumeix el Villarreal CF per 1,5 

milions d’euros, aproximadament. 
En l’àmbit educatiu, la Junta de Go-
vern va donar el vistiplau a l’inici 
de les obres de l’aulari d’infantil 
del col·legi Carles Sarthou --adju-
dicat per la Conselleria d’Educació 
per 1,4 milions d’euros--. 

Pendent però molt esperada, la 
ronda sud-oest amb una injecció 
autonòmica de 7,8 milions d’euros. 
La previsió és que les obres comen-
cen ja passat l’estiu.

Per a aquest mandat 2019-2023 
queda escometre, per part del con-
sistori, la construcció d’una pista 
d’atletisme i un velòdrom, reivin-
dicació dels esportistes locals. Es-
portistes als quals vol consultar 
l’Ajuntament per a saber què volen 
exactament i així perfilar el projec-

te i, després cercar la millor ubica-
ció. Aquesta és, segons Benlloch, la 
«infraestructura prioritària» per a 
aquests quatre anys que, amb un 
cost d’uns tres o quatre milions 
d’euros, reforcaria la marca de Ciu-
tat de l’Esport i la Salut. 

Però aquesta instal·lació no es 
planteja fermament fins a finals 
del 2020 o inicis del 2021 per 
les dificultats econòmiques de 
l’Ajuntament amb un degoteig 
constant de sentències i resolucio-
ns que s’han d’abonar amb celeri-
tat i són un llast per als comptes 
municipals. En aquest sentit, el 
primer edil va indicar que el pro-
per pressupost no inclourà inver-
sions sinó que se centrarà a abonar 
les quanties que es deuen. 

L’arribada de fons 
de la Unió Europea, 
la Generalitat o la 
Diputació és clau per a 
realitzar les actuacions

U
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Altres actuacions pendents o en execució

milloren l’accessibilitat 
de la seu dels lluïsos perquè 
siga una referència cultural

U L’Ajuntament i la diòcesi de Sogorb-Castelló inicien la 
remodelació de l’edifici de la Congregació de Lluïsos per 
a millorar l’accessibilitat i convertir-lo en una referència 
cultural. El consistori inverteix 79.000 euros i, a canvi, el bisbat 
cedeix espais de l’edifici per a activitats culturals.

inicien els treballs del 
nou aulari d’infantil del 
col·legi carles sarthou

U L’adjudicatària de la construcció de l’aulari d’infantil del 
Carles Sarthou, Durantia Infraestructures, ja ha pogut iniciar 
els treballs per a crear el recinte a la zona que ocupaven 
les pistes esportives del pati. La Conselleria d’Educació va 
adjudicar el projecte per 1,4 milions d’euros.

condicionen l’alberg 
municipal per a crear un nou 
pavelló integrat en l’entorn

U L’Ajuntament va licitar, per un import de 166.046 euros, 
la rehabilitació i millora d’usos, eficiència energètica i 
modernització de les instal·lacions de l’Alberg Municipal 
Mare de Déu de Gràcia. Aquesta primera fase se sufraga amb 
càrrec al Pla 135-2 de la Diputació provincial.

reforç de vila-real com a 
capital de recursos en l’àmbit 
dels serveis socials

U En l’àrea de Serveis Socials, l’ajuda de la Generalitat es reforçarà 
en els propers mesos amb els concerts amb la Fundació 
Manantial, els centres de tercera edat i diversitat funcional o 
el futur Centre d’Atenció Primerenca Maria de Luna i punt de 
trobada familiar, en funcionament en l’últim trimestre.

el gran casino lluirà a 
final d’any després d’uns 
treballs per 489.000 euros

U El Gran Casino tornarà a lluir la seua màxima esplendor abans 
de final d’any. Arimca aconsegueix el concurs públic i remodela 
l’edifici, amb un pressupost de 489.000 euros. Es finançarà a 
un 50% entre la Generalitat i l’Ajuntament, mitjançant les 
subvencions Feder per a la rehabilitació del patrimoni.

«rescat» del teatre de la 
tagoba amb una injecció de 
910.000 € amb ajuda de la ue

U Patrimonio Inteligente és l’encarregada de «rescatar» el teatre 
Tagoba amb un pressupost de 910.000 €, xifra més elevada per 
la complexitat del projecte i aportació econòmica d’Europa. Té 
un termini d’execució de quatre o cinc mesos.  Es restauraran 
les cobertes i es recuperaran les característiques originals.
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Noves resolucions per l’urbanisme del PP 
forcen un préstec de 3,2 milions d’euros
La justícia obliga al pagament immediat de 856.000 euros per terrenys del Centre de Tecnificació Esportiva

L a  j u s t í c i a  f o r ç a  a 
l’Ajuntament a subscriu-
re una operació de crèdit 
abans del que es preveia 

per a fer front a les resolucions i 
sentències derivades de la gestió 
urbanística del Partit Popular. 
L’alcalde, José Benlloch, ha anun-
ciat l’aprovació d’un nou crèdit 
financer de 3.169.385 euros que 
es destinaran en un 95% al paga-
ment «d’empastres del PP» en els 
seus anys de govern.

«Els jutges ens obliguen a pa-
gar ja diverses resolucions i ens 
forcen, d’aquesta manera, a de-
manar un nou préstec per a fer 
front als pagaments que, altra-
ment, hauríem subscrit amb 
l’aprovació del nou pressupost 
municipal», lamenta Benlloch. En 
concret, l’obligació de pagament 
es refereix al paquet de resolu-
cions del Jurat d’Expropiació per 
valor d’1.921.444 euros -quantitat 
corresponent a la valoració mu-
nicipal dels expedients, a falta de 
resolució dels recursos presentats 
a la valoració judicial- i 1.130.940 
euros més, corresponents a la 
sentència ferma de la part de te-
rrenys del col·legi José Soriano 
amb la qual no es va poder arribar 
a acord, després de la resolució 
contrària del Tribunal Constitu-
cional al recurs de l’Ajuntament. 
A aquestes quantitats se sumaran 
72.000 euros més per a renovar 
l’aire condicionat de l’Auditori 
Municipal Músic Rafael Beltrán 
Moner i altres 45.000 euros per a 
una parcel·la de terrenys al costat 
del Botànic Calduch, els propieta-
ris de la qual han acceptat cobrar 
la quantitat valorada pels tècnics 

Aquest mes expiren les dates de pagament d’altres expedients com el referent al jardí de Jaume I.

d’abonar 856.727 euros, la quan-
titat valorada pel govern munici-
pal en l’expedient d’expropiació 
d’uns terrenys de 5.500 me-
tres quadrats annexos al Cen-
tre de Tecnificació Esportiva 
pels quals el propietari reclama 
2.782.025 euros i xifrats pel Ju-
rat d’Expropiació en 1.366.451 
euros. El consistori farà front al 
pagament immediat de la quan-
titat fora de discussió -els 856.000 
euros de valoració municipal.

municipals.
«El nostre objectiu era arribar 

al pressupost municipal, que vo-
lem aprovar prompte, per a in-
cloure el préstec amb el qual fer 
front a aquests pagaments. Però 
els jutges, en una decisió insòli-
ta, ens obliguen a pagar de ma-
nera immediata amb l’amenaça 
d’imposar multes personals i 
portar la qüestió a altres instàn-
cies si no es paga ja», recorda 
l’alcalde. A aquest se sumen al-

tres expedients la data de paga-
ment sense interessos dels quals 
expirarà a l’agost. Es tracta, en 
tots els casos, d’actuacions realit-
zades en els anys de govern del 
Partit Popular, com la prolonga-
ció de l’avinguda de França o el 
jardí de Jaume I.

Amb aquesta operació finan-
cera, l’endeutament, que s’havia 
aconseguit rebaixar al 60%, que-
darà al voltant del 65%.

El consistori també haurà 

EL PP ProPosA mILLorEs 
EN LEs INfrAEstructurEs 
EsPortIvEs  muNIcIPALs

El Partit Popular ha incidit 
en la necessitat de millorar 
les infraestructures espor-
tives. Definir l’equipament 
del pavelló Campió Llorens, 
poder fer ús total del Centre 
de Tecnificació, condicionar 
la gespa i vestidors del camp 
de futbol de Fundació Flors 
o la necessitat de tenir una 
pista d’atletisme i velòdrom 
són algunes de les propostes 
que han sigut plantejades per 
l’edil del PP, Carlos Gil.

U

breus

fAJArdo ocuPA LA vAcANt 
dE mArI PArrA EN EL gruP 
muNIcIPAL comPromís

Compromís incorpora una 
nova regidora en el grup mu-
nicipal, després d’anunciar-se 
que la número dos a Vila-real, 
María Dolores Parra, torna-
va a ser directora general 
d’Internacionalització en la 
Generalitat Valenciana, cà-
rrec que ha exercit en els úl-
tims tres anys. Maria Fajardo, 
treballadora social i quarta en 
la llista de la formació, entra 
al consistori.

U

cs dEmANA quE LA NEtEJA  
dE L’ENtorN dEL moLí LA vILA 
PEr PArt dE L’Atur AgrArI

El portaveu de Ciutadans 
(Cs), Domingo Vicent, dema-
na «destinar les brigades de 
l’INEM agrari a netejar l’entorn 
del molí de la Vila ja que el seu 
estat, cada dia que passa, és 
més lamentable». «És un focus 
d’insalubritat prop de centres 
educatius i parcs i ara també po-
dria ser un focus d’incendis per 
les altes temperatures», diu.

U

els xiquets i les xiquetes 
sahrauís visiten l’ajuntament 
durant l’estada a la ciutat

U

L’Ajuntament va rebre la visita dels sis 
joves sahrauís que passaran aquest estiu 
a la ciutat, gràcies al treball de l’ONG 
Smara, associació de solidaritat amb el 
poble sahrauí. La visita, un acte habitual 
durant els últims anys, va comptar amb la 
presència del regidor de Serveis Socials, 
Álvaro Escorihuela, i la tinent d’alcalde  
Anna Vicens, entre altres representants 
de la corporació. Les responsables del 
projecte van acompanyar els xicotets 
a l’edifici consistorial per a realitzar la 
benvinguda oficial d’aquesta proposta 
arrelada a la ciutat. La presidenta de Smara, 
Ana Serrano, va agrair la «responsabilitat» 
i l’«esforç» a les famílies d’acollida pel 
treball que realitzen pels xiquets i va 
remarcar la seua enorme gratitud pel 
compromís i l’aposta de l’equip de govern 
local per aquest  projecte.

Municipal
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La Generalitat multiplica por cuatro 
la inversión en Servicios Sociales
La inyección económica llega a 1,3 millones de euros y también dotan de nuevos recursos de referencia comarcal

E l alcalde, José Benlloch, 
y el secretario autonómi-
co de Igualdad y Diversi-
dad, Alberto Ibáñez, han 

mantenido una reunión tras el 
nombramiento de Ibáñez como 
responsable de las políticas de 
Servicios Sociales de la Genera-
litat, para abordar los proyectos 
en marcha en la ciudad en esta 
área y hacer balance de los últi-
mos cuatro años. Un balance en 
el que destacan el incremento 
exponencial de las ayudas direc-
tas de la Generalitat, que se han 
multiplicado por cuatro, y la con-
solidación de la ciudad como re-
ferencia comarcal de servicios.

«En el año 2015, cuando el Bo-
tànic asumió el gobierno autonó-
mico, la Generalitat apenas des-
tinaba a los Servicios Sociales de 
Vila-real 329.000 euros, que ade-
más nos tocaba reclamar porque 
no nos pagaban. Hoy, la cantidad 
que la Conselleria de Igualdad in-
yecta a este departamento muni-
cipal es de 1,3 millones. Cantidad 
que se asigna de manera directa 
para que podemos trabajar en la 
universalización de derechos y 
en mejorar la vida de las perso-
nas desde el ámbito de la proxi-
midad», valora Benlloch. 

MÁS PLAZAS
Esta cantidad se añade a otro ti-
po de ayudas y recursos, como el 
concierto de plazas en centros 
de la tercera edad, de diversidad 
funcional o salud mental, con 
28 plazas en la residencia de la 
Fundación Manantial, 70 en el 
nuevo CRIS y cuatro viviendas 
tuteladas en la ciudad. La futu-
ra ampliación del centro de día, 
para dar respuesta a los alumnos 
con diversidad funcional cuando 
cumplen los 21 años, el refuerzo 

Benlloch e Ibáñez durante la rueda de prensa en la que abordaron las colaboraciones y los nuevos proyectos.

de personal en Servicios Sociales 
con hasta 20 personas para me-
jorar la tramitación de la depen-
dencia o la renta garantizada o 
los futuros Centro de Atención 
Temprana y Punto de Encuen-
tro Familiar, que se pondrán en 
marcha en el último trimestre 
del año, son otros de los aspec-
tos que deja el balance de los úl-
timos cuatro años en esta área 
y que han permitido «hacer de 
Vila-real un referente comarcal 
en servicios, inclusión y autono-
mía personal», valora Ibáñez que 
añade que, en breve, se dotará de 
personal a Igualdad y Juventud.

EL IV concurSo dE PInturA 
rÁPIdA dE cAIxA rurAL SE 
cEntrA En Su cEntEnArIo

Caixa Rural Vila-real convo-
ca para el 31 de agosto la cuar-
ta edición del concurso de pin-
tura rápida. En esta ocasión, la 
entidad repartirá 800 euros en 
premios: 500 euros al primero; 
200 euros al segundo; y 100 al 
galardón del público. Los par-
ticipantes deberán plasmar, a 
través de un lienzo, los luga-
res más representativos de la 
institución bancaria: la Coope-
rativa Católico Agraria, Caixa 
Rural y la Fundació. Se han es-
cogido estos porque este año 
celebran su centenario.

U

Breves

PLAZo ABIErto hAStA EL 9 
dE AGoSto PArA PrESEntAr 
ActoS PArA LAS fIEStAS

La Junta de Festes ha abierto 
el plazo para quienes quieran 
presentar las peticiones para 
celebrar actos durante las fies-
tas de la Mare de Déu de Gràcia, 
tanto las que puedan organizar 
los solicitantes como propues-
tas para que se incluyan nue-
vos actos. El periodo cierra el 9 
de agosto y pueden presentarse 
al Registro General del consis-
torio, en la oficina d’Atenció i 
Tràmits de la planta baja, me-
diante una instancia general o 
a través del registro telemático 
de la sede electrónica

U

AfErVIL cELEBrA EL fInAL 
dE curSo y ALcAnZA LAS 200 
PErSonAS ASocIAdAS

La Asociación de Fibromial-
gia y Enfermedades Reumáti-
cas de Vila-real (Afervil) ha ce-
rrado el curso con una comida 
de hermandad. Este año cuen-
ta con un balance muy posi-
tivo, tanto por la cantidad de 
actividades que realizan a lo 
largo del año como por el cre-
cimiento del número de socios 
de la entidad. De hecho, desde 
que la organización se creó en 
el 2007, ya son 200 personas 
las que se han sumado a una 
entidad que realiza talleres y 
actos reivindicativos.

U

ELIMInArÁn LoS AILAntoS, 
unA ESPEcIE dAñInA dE LA 
dESEMBocAdurA dEL río

El Consorcio del Paisaje 
Protegido de la Desemboca-
dura del río Millars eliminará 
todos los pies de los árboles in-
vasores llamados ailantos o ár-
boles del cielo (Ailanthus altis-
sima) que han ocupado parte 
del lecho fluvial en el margen 
derecho del tramo bajo. Estos 
árboles originarios de China 
protagonizan una de las inva-
siones biológicas más opresi-
vas y dañinas de la Península 
Ibérica, ya que generan unas 
sustancias que resultan tóxi-
cas para el resto de plantas.

U

+dAtoS

Entre los deberes para los próxi-
mos meses están la puesta en mar-
cha de nuevos servicios, una mayor 
dotación del CAT y seguir mejoran-
do el sistema de atención a la de-
pendencia, que ha alcanzado ya el 
ritmo medio de la provincia. «Vamos 
a seguir colaborando estrechamente 

U

Proyectos de futuro para 
ofrecer más servicios

con la Generalitat para que la presta-
ción de todos estos servicios no sea 
una cuestión voluntarista sino un de-
recho, que nos permita equiparar y 
construir una sociedad mejor y más 
inclusiva», concluye Benlloch, quien 
ha felicitado a Ibáñez por su nombra-
miento y le agradeció su trabajo.

Las peñas reciclan 6.123 
envases de vidrio durante 
las fiestas de Sant Pasqual
Ecovidrio, la entidad sin ánimo 
de lucro encargada de la gestión 
del reciclado de los residuos de 
envases de vidrio en España, en 
colaboración con el Ayuntamien-
to, ha hecho entrega del premio 
del concurso La Peña Recicla 
puesto en marcha en las fiestas 
de mayo, gracias al cual se han 
conseguido reciclar 1.607 kilos 
de residuos de envases de vidrio, 
el equivalente a 6.123 envases. 

La iniciativa retó a todas las 
peñas del municipio a participar 
en el concurso y competir entre 
ellas para reciclar el mayor nú-

mero de kilos de vidrio en la bás-
cula gigante instalada durante 
los días de duración del concur-
so. La peña ganadora es La Merla, 
que fue la que más vidrio llevó 
a la báscula gigante. El premio 
consiste en un lote de productos 
de la tierra envasados en vidrio.

Según los últimos datos de 
2018, los ciudadanos de Vila-real 
reciclaron 445.379 kilos de enva-
ses de vidrio, una media de 8,8 
kilos por habitante. Respecto a la 
tasa de contenedores, Vila-real se 
sitúa con una media de 298 habi-
tantes por contenedor. El edil de Medio Ambiente, José ramón Ventura, con integrantes de La Merla.
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El INEM Agrario ocupa a 72 personas este 
verano con la ayuda de la Cooperativa
El Ayuntamiento ha recibido a 
los primeros beneficiarios del 
programa Inem Agrario, el plan 
de empleo que permitirá dar tra-
bajo este verano a 72 personas 
desempleadas del régimen es-
pecial agrario que trabajaron en 
la última campaña. En esta oca-
sión, por primera vez, el consis-
torio ha suscrito un contrato con 
la Cooperativa Católico-Agraria 
para que la entidad vila-realense 
asuma la gestión de la mitad de 
los trabajadores, en un ejemplo 
de colaboración público-privada 
que tiene como objetivo la mejo-
ra de la eficiencia del programa.

El concejal de Economía, Xus 
Madrigal, ha dado la bienveni-El edil de Economía fue uno de los embargados de recibir a los beneficiarios.

da a la treintena de trabajadores 
del primer turno donde perma-
necerán hasta el 14 de agosto. 
El segundo turno, con otros 35 
beneficiarios, se incorporará del 
19 de agosto al 15 de septiembre. 
Durante este periodo, los trabaja-
dores del Inem Agrario se ocupa-
rán, entre otras tareas, del man-
tenimiento de cunetas, caminos 
rurales, desbroces, mejora del 
entorno del Termet y limpieza 
de la Ruta Botánica y paraje del 
Millars, para lo cual se plantea 
también una jornada de volunta-
riado ambiental y convivencia. 

«El programa del Inem Agra-
rio, financiado por el SEPE, es un 
plan de empleo completamente 

consolidado que se ha demos-
trado una herramienta muy útil 
para ofrecer una oportunidad la-
boral a trabajadores del régimen 
agrario una vez se ha acabado la 
campaña agrícola. Pero, este año, 
en el Ayuntamiento hemos que-
rido dar un paso más allá, impli-
cando para ello a la Caixa Rural, 
para facilitar la incorporación y 
gestión del nuevo personal, que 
a veces resulta una tarea com-
plicada con los recursos de que 
disponemos, asegurando así una 
mayor eficacia del programa», se-
ñala el edil de Economía.

El programa cuenta con un pre-
supuesto de 120.555 euros, de los 
cuales el SEPE aporta 116.104€.

Vila-real retornará el IBI rústico del 
2018 en apoyo al sector agrícola
Fundación Caixa Rural Vila-real y la Cooperativa Católico-Agraria colaboran en la iniciativa

Portalés, Benlloch y Ortells explicaron en qué consistirá la participación de las entidades con el consistorio.

L os agricultores de Vila-real 
recuperarán las cantidades 
abonadas este año en con-
cepto de IBI de rústica, en 

el caso de las parcelas en activo. 
La medida, comprometida hace 
unos meses, se materializará gra-
cias a la Fundación Caixa Rural 
Vila-real y la Cooperativa Católi-
co-Agraria, dentro del convenio 
de colaboración que el consisto-
rio mantiene con ambas entida-
des, con el objetivo de apoyar y 
servir de alivio a los agricultores 
locales, tras los malos resultados 
de la pasada campaña y la gran 
crisis que vive el sector.

El alcalde, José Benlloch; el 
presidente de la Fundació Caixa 
Rural Vila-real, Enric Portalés, y 
el presidente de la Cooperativa 
Católico-Agraria, Juan José Orte-
lls, han anunciado los detalles 
de este programa pionero, que 
se suma a otras acciones impul-
sadas en los últimos meses en 
apoyo al campo local. «Aunque 

las competencias municipales en 
agricultura son muy limitadas, 
hemos intentado servir de apoyo 
a los agricultores, facilitando el 
traslado a las manifestaciones o 
con acciones de concienciación y 
reivindicación, en una campaña 
muy difícil. Pero hay una cues-
tión que siempre hemos conside-
rado injusta, el pago del impues-
to de contribución rústica a los 
agricultores», señala Benlloch. 

El alcalde recuerda que la re-
caudación del IBI es obligatoria 
por ley y, aunque se permiten 
bonificaciones de hasta el 90%, 
éstas deben estar muy justifi-
cadas y, en el caso de la pasada 
campaña, todavía habría que es-
perar a disponer de todos los da-
tos oficiales. «Por eso, estoy tra-
bajando con la FVMP para pedir 
al Gobierno que se nos permita a 
los ayuntamientos no cobrar este 
impuesto; pero, mientras tanto, 
los agricultores no pueden espe-
rar y hemos tenido que buscar la 

fórmula devolver lo recaudado. 
Algo por lo que quiero agrade-
cer especialmente a la Fundació 
Caixa Rural Vila-real y la Coope-
rativa, dos entidades que han de-
mostrado, una vez más, su total 
implicación y su sensibilidad con 
el sector agrario», incide.

Para poder recuperar la contri-
bución de rústica, los agriculto-
res deberán acudir a la Cooperati-
va Católico-Agraria entre el 16 de 
septiembre y el 16 de noviembre, 
en horario de oficina y aportan-
do la siguiente documentación: 
el recibo del IBI y algún recibo o 
documento acreditativo de que 
la parcela está en activo (como 
un recibo de agua), además del 
número de cuenta para realizar 
el abono. Las parcelas abandona-
das o que no acrediten que se es-
tá trabajando la tierra no podrán 
participar en el programa.

El año pasado, el Ayuntamien-
to llegó a recaudar por IBI de rús-
tica exactamente 109.592 euros.

Valoran incrementar el IBI 
por los «empastres» de la 
gestión urbanística del PP

Los «empastres del PP» podrían 
abocar al Ayuntamiento a una 
actualización de la contribu-
ción. Así lo avanzado el alcal-
de de la ciudad, José Benlloch, 
en la valoración hecha de la si-
tuación económica municipal 
después de la aprobación de un 
préstamo de 3,2 millones de 
euros para hacer frente a nue-
vas sentencias y resoluciones 
derivadas de contingencias ur-
banísticas heredadas de los go-
biernos del Partido Popular. 

El gobierno y técnicos muni-
cipales trabajan en el estudio 
de acciones correctoras a imple-
mentar para cumplir la ley de 
estabilidad, tal como requería 
el informe de la Intervención 
de esta operación financiera. 
Pero Benlloch advierte: «Tenien-
do en cuenta el incremento de 
los gastos y la caída de ingresos 
previstos en el próximo presu-
puesto, no vemos otra salida 
que actualizar los recibos del 
IBI, después de haberlos mante-
nido ocho años congelados».

La disminución de ingresos 
prevista en el 2020 se funda-
menta en una menor aporta-
ción del Estado, una recauda-
ción menor en plusvalías y por 
parcelas en zona urbana donde 
no hay previsto ningún plan de 
actuación. Respecto el aumen-
to del gasto destacan dos aspec-
tos: el tratamiento de residuos 
y basura y el aumento personal 
funcionario, después de la crea-
ción de nuevas plazas.
A falta de un estudio más de-
tallado, Benlloch calcula que 
harían falta entre dos y 2,5 mi-
llones de euros para poder «cua-
drar las cuentas», una labor 
complicada «sobre todo cuando 
de vez en cuando llegan nuevas 
sentencias y resoluciones ur-
banísticas». Por este motivo, se 
está trabajando en un estudio 
para cumplir la ley de estabili-
dad y aplicar las medidas correc-
toras que pide la Intervención. 
Para no repercutir en los servi-
cios municipales, la opción más 
viable es aumentar el IBI.

La necesidad de recaudación se estima entre dos y 2,5 millones de euros.



Una comisión maximizará el consenso en 
las peticiones a otras administraciones
Culminada la estructura del nuevo Ayuntamiento, el alcalde Benlloch dio cuenta de las comisiones de trabajo que incluyen novedades

E l Ayuntamiento ha consti-
tuido las comisiones infor-
mativas del periodo 2019-
2023, en las que se articula 

el debate y control del gobierno 
del nuevo mandato. Además de 
las comisiones habituales que 
engloban las diferentes áreas de 
gestión -Administración Local, 
Social y Calidad de Vida, Servi-
cios Públicos y Oportunidades-
, en este mandato se suma otra 
más, creada por primera vez pa-
ra canalizar el debate y buscar 
consensos en la reivindicación a 
otras administraciones. 

«Una vez más, este Ayunta-
miento demuestra ser innova-
dores y hemos acordado, por 
unanimidad de todos los grupos, 
crear esta nueva Comisión de Pe-
ticiones a otras Administracio-
nes, con un doble objetivo: bus-
car el máximo consenso posible 
en todas aquellas cuestiones que 
supongan reclamar lo que a Vi-
la-real nos corresponde, y hacer 
también pedagogía sobre qué 
ámbitos son de competencia mu-
nicipal y cuáles no», argumenta 
el alcalde, José Benlloch. 

Esta nueva comisión, que, tras 
su constitución está presidida 
por el portavoz del equipo de go-
bierno, Javier Serralvo, se perfila 
como instrumento para favore-
cer el debate y articular reivin-
dicaciones locales «con más po-
tencia, buscando el máximo de 
declaraciones institucionales».

También destaca la Comisión 
Especial para la Lucha contra el 
Incivismo y por la Convivencia 
entre Peñas y Vecinos presidida 
por la primera teniente de alcal-
de y coordinadora de Alcaldía, 
Silvia Gómez, e integrada por re-
presentantes de los distintos gru-
pos y miembros de los colectivos 
implicados (Junta de Fiestas, Co-
misión de Peñas y asociaciones 
ciudadanas).  

En cuanto al resto de comi-
siones, la de Servicios Públicos 
estará presidida por Francisco 
Valverde (área Personas); la de 
Oportunidades, por Emilio M. 
Obiol (área Oportunidades); la 
de Administración Local por Xus 
Madrigal (área Pueblo); y la Social 
y de Calidad de Vida por Silvia 
Gómez (área Ciudad). El trabajo 
en las comisiones informativas 
cuenta con técnicos de Admi-
nistración general superiores y 
suplentes para mejorar la capa-
cidad técnica de las comisiones y 
así ayudar a favorecer el trabajo 
cooperativo.

dEdicación y rEtribUcionEs
Antes de constituir las comisio-
nes, el pleno --por unanimidad-
- aprobó las dedicaciones y suel-
dos. Con dedicación exclusiva, al 

100%, hay 13 ediles del equipo 
de gobierno y los líderes de PP y 
Compromís; otros tres están al 
95% --Domingo Vicent (Ciudada-
nos), Irene Herrero (Vox) y la so-
cialista Aida Beteta; y la popular 
Dora Llop está al 50%.

Respecto a las retribuciones, 
Benlloch cobrará 4.927 euros bru-
tos mensuales; otros cinco ediles 
del ejecutivo, 3.500 euros; cua-
tro percibirán 2.800; y otros tres, 
2.500. Asimismo, Folgado (PP), 
Sancho (Compromís), Vicent (Cs) 
y Herrero (Vox) recibirán 2.400 
euros brutos cada mes. Llop (PP) 
tendrá un salario de 1.400 euros. 
El resto de ediles cobran por asis-
tencias, a razón de 639,78 euros 
por pleno (uno al mes como 
máximo), 424,52 por cada junta 
de gobierno (con cuatro mensua-
les de tope), 159,20 por comisión 
informativa (no más de cinco) y 
212,26 por junta de portavoces.

También se acordó la incorpo-
ración de 12 asesores o personal 
eventual, el máximo legal. Los 
partidos con dos o más represen-
tantes tienen un secretario de 
grupo y, a Vox y Unides Podem 
les incrementan la consignación 
como grupo para que puedan 
contratar a una persona a tiem-
po parcial. Comunicación, proto-
colo, diversas secretarías o Servi-
cios Públicos completan el resto 
de cargos de confianza.
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reeditan la Junta de coordinación como 
foro de debate y cooperación entre ediles
El alcalde, José Benlloch, ha 
constituido la nueva Junta 
de Coordinación del gobier-
no municipal, formada por 
los miembros de PSPV-PSOE 
i Unides Podem, Confluència 
d’Esquerres que forman parte 
del ejecutivo local y personal 
de confianza de ambos gru-
pos municipales y Alcaldía. 
Con una periodicidad quince-
nal, la Junta de Coordinación 
quiere ser foro de debate y co-
operación entre los concejales 
y los grupos que forman parte 
del pacto de gobierno. 

«En los anteriores manda-
tos se ha demostrado que La 
Junta de Coordinación es un 
instrumento eficaz para favo-
recer la comunicación entre 
todos los concejales y los dis-
tintos grupos que forman par-
te del gobierno municipal; un 
espacio de trabajo en el que 
compartir las situaciones que 
se generan en el día a día de 
la gestión local y buscar con-
sensos para aplicar políticas 
que mejoren la vida de las per-
sonas y generen oportunida-

des», argumenta Benlloch. En la 
primera Junta de Coordinación, 
el alcalde expuso a los concejales 
y concejalas, principalmente a 
los que se acaban de incorporar 
a sus responsabilidades, la situa-
ción económica del consistorio. 

«La herencia que dejaron los 16 
años de gobierno del Partido Po-
pular, principalmente la última 
época, todavía pesa y mucho en 
las arcas municipales. El présta-
mo de 20 millones suscrito por el 
PP, los empastres y sentencias del 

mal llamado urbanismo a coste 
cero, a los que todavía a día de 
hoy debemos hacer frente, con 
inteligencia, para evitar la quie-
bra del consistorio o un endeu-
damiento excesivo que derivaría 
en la intervención del consisto-
rio, siguen lastrando las cuentas 
municipales. Es importante que 
todos los concejales conozcan 
bien cuál es la situación del con-
sistorio, con qué nos podemos 
encontrar a corto y medio plazo, 
y qué estamos haciendo para ga-
rantizar que esta herencia enve-
nenada no lastre el presente ni el 
futuro de la ciudad», detalla. 

De esta manera, en la reunión 
constitutiva de la Junta de Coor-
dinación, Benlloch ha recordado 
a los miembros y grupos de go-
bierno algunas de las últimas 
resoluciones a consecuencia de 
la gestión urbanística del PP. «La 
Junta de Coordinación es el espa-
cio que nos permite poner sobre 
la mesa estas problemáticas, los 
retos de futuro y las líneas estra-
tégicas de actuación, desde el de-
bate, la pluralidad de opiniones y 
la cooperación», concluye.

con una periodicidad 
quincenal, los 
concejales del PsPV y 
Unides Podem abordan 
la situación de la ciudad

U

imagen de una de las comisiones municipales en las que participan ediles de todas las fuerzas con representación en el consistorio de la localidad.

        



La cooperativa agraria 
bate su récord de negocio y 
mantiene sus beneficios

U

La Cooperativa Católico Agraria de 
Vila-real, en el año de celebración del 
centenario de su fundación, presentó a 
sus socios las cuentas anuales del 2018 
en la asamblea general. La facturación 
fue de 11.080.287,29 euros, lo que 
supone un aumento del 6,72% respecto 
el 2017, cifra histórica en el volumen de 
negocio . El resultado del ejercicio fue de 
49.734,17 euros de beneficio, muy similar 
a los de los tres últimos años, siguiendo 
con la política de reducción del margen 
bruto de sus productos, en beneficio de 
la rentabilidad del socio y manteniendo 
el servicio de asesoramiento técnico 
agrícola gratuito. La entidad ofrece 
tecnologías y soluciones agrícolas 
para garantizar las cosechas, reducir 
las pérdidas, mejorar la calidad de los 
productos y optimizar los recursos.

eL comercio LocaL ceLebra 
La feria de oportunidades 
con descuentos y actividades

U Una docena de comercios han 
participado en la sexta Feria de 
Oportunidades de Ucovi celebrada en 
el Termet con descuentos de hasta el 
70% y actividades de ocio y solidarias.

Vila-real deja el Pacto de la Cerámica 
por el «fracaso» del organismo
El consistorio gestionará de forma más eficaz los 40.000 euros anuales que aportaba

El edil de Economía esgrimió los argumentos para tomar esta decisión.

E l Ayuntamiento dejará de 
formar parte del Consor-
cio gestor del Pacto terri-
torial por el empleo de los 

municipios cerámicos y su área 
de influencia (Pacto de la Cerá-
mica). El concejal de Economía, 
Xus Madrigal, ha explicado la 
decisión del gobierno municipal 
de salir del organismo, al consi-
derar que los cambios de coyun-
tura y el «fracaso» del Pacto desde 
su creación en 2011 no justifican 
seguir aportando 40.000 euros 
anuales. «Podemos gestionar de 
manera más eficaz esos recursos, 
teniendo en cuenta, además, que 
muchos de los servicios que ofre-
ce el Pacto ya se ofrecen también 
por distintas entidades y organis-
mos presentes en Vila-real», agre-
ga Madrigal.

«El Pacto de la Cerámica se 
constituyó en el año 2011, para 
hacer frente a una situación de 
grave crisis económica, con el ob-
jetivo de buscar soluciones globa-
les al problema de la destrucción 
de empleo y el paro, que alcan-
zó en nuestra ciudad el 26% y a 
unas 6.500 personas. 

Afortunadamente, esa situa-
ción no tiene ya nada que ver 
con la actual: en estos ocho años, 
Vila-real ha sido capaz de crear 
un modelo económico propio y 
diferenciado; un modelo de cola-
boración con las empresas loca-
les y apuesta por la innovación, 
que cuenta con entidades como 
Ucovi, Globalis, Efecte Vila-real, 
la Cámara de Comercio, las dos 
cátedras de la UJI o la propia Con-
cejalía de Economía, que ya están 
prestando los servicios que puede 
ofrecer el Pacto, como informa-
ción a emprendedores», detalla 
el responsable de Economía. 

Este modelo, con una inversión 
de 4,5 millones de euros en pla-

nes de empleo en un año, ha co-
locado a la ciudad como el muni-
cipio de la Comunitat con menos 
paro 11 meses consecutivos. «Vi-
la-real ha estado ahí estos años, 
colaborando y aportando, como 
ciudad solidaria, pero los benefi-
cios obtenidos han sido mínimos 
o nulos. Por eso, vemos que ha 
llegado el momento de salir del 
Pacto de la Cerámica y gestionar 
con mayor eficacia la aportación 
anual de 40.000 euros», agrega.

Vila-real es, de hecho, el mu-
nicipio con mayor aportación al 
Pacto de la Cerámica. A este res-
pecto, Madrigal recuerda que la 
Generalitat, «la Administración 
que tiene las competencias en 
materia de empleo», puntualiza, 
ha ido reduciendo su aportación 
desde los 150.000 euros iniciales 
a los 54.000 euros de este año. 
Otro dato que demuestra el “fra-
caso” del organismo es su compo-
sición: de los 21 municipios que 
formaron parte del Consorcio en 
sus inicios se ha pasado a 10 en la 
actualidad. «Esto es un reflejo de 
que el modelo del Pacto está fra-
casado y, aunque Vila-real siem-
pre va a estar dispuesta a colabo-
rar en todo aquello que suponga 
luchar contra el objetivo común 
de acabar con el paro, este orga-
nismo no se ha demostrado un 
instrumento eficaz», concluye.

Madrigal apunta 
que los beneficios 
obtenidos durante los 
últimos años han sido 
«mínimos o nulos»

U

Tots Units incorpora en 
2018 a 388 personas en 
sus diferentes programas
La Fundación Tots Units ofreció 
ayuda, orientación y formación 
a un total de 733 personas, de 
las cuales 388 acudieron por 
primera vez a los recursos de 
la entidad para la inserción 
sociolaboral de colectivos en 
riesgo de exclusión. El concejal 
de Economía, Xus Madrigal, ha 
acompañado a sus responsables 
-su presidente, Enric Reverter, 
y la gerente, Charo Castelló- en 
la presentación de la memoria 
anual de Tots Units y de la em-
presa de inserción Reciplana. 
Un documento que, señala Ma-
drigal, revela el «papel impor-
tantísimo e insustituible de la 
entidad para servir de apoyo a 
las personas que más dificulta-
des tienen y ayudarles a salir de 
la exclusión».

«En Vila-real estamos muy 
orgullosos de la labor de Tots 
Units, con quien mantenemos 
un convenio de colaboración de 
54.000 euros, en el marco de la 
alianza con la sociedad que he-
mos creado en los últimos años 
con más de tres millones de 
euros en ayudas directas a en-

tidades», agrega el concejal de 
Economía. Gracias a este conve-
nio, recursos propios y la ayu-
da de otras administraciones, 
Tots Units ha podido atender 
por primera vez en el último 
año a un total de 388 usuarios, 
aproximadamente un 30% más 
que el ejercicio anterior, y ha 
facilitado la inserción laboral 
de 115 personas.

«Nuestras líneas de trabajo se 
basan en la acogida y orienta-
ción, así como en la formación 
ocupacional para dotar de com-
petencias a las personas y en el 
acompañamiento e intermedia-
ción en el acceso al mercado la-
boral», explica Reverter, quien 
recuerda el nacimiento de Tots 
Units como instrumento, den-
tro de Cáritas Diocesana, para 
favorecer la inserción de perso-
nas con dificultades, ya sea co-
lectivos procedentes de la exclu-
sión como personas en paro de 
larga duración expulsadas del 
mercado laboral por la crisis.

Desde Tots Units recordaron 
que su misión es tanto asesorar 
como acompañar a los usuarios.

La entidad acoge, orienta y forma a sus usuarios en diversos ámbitos.
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La recogida de basuras y la 
limpieza viaria, unificadas
La intención es mejorar la eficiencia e introducir las nuevas tecnologías 

Imagen de archivo de la presentación de la flota de vehículos y otras herramientas del servicio.

Los contratos de limpieza viaria y de re-
cogida de basuras se unificarán en uno 
solo, bajo la premisa de mejorar la efi-
ciencia e introducir la aplicación de las 
nuevas tecnologías en el que será el pri-
mer contrato municipal en el marco de 
la nueva normativa del Plan Integral de 
Residuos de la Generalitat. Con este obje-
tivo, el equipo de gobierno aprobará en 
las próximas semanas una prórroga del 
contrato de recogida de basuras limitada 
a la entrada en vigor de la nueva plica. 

«Los contratos de limpieza viaria y de 
basuras se remontan 20 años atrás, con 
unos pliegos de condiciones que no se 
ajustan a las circunstancias actuales. 
Ahora que el contrato de basuras está a 
punto de ser prorrogado por dos años, he-
mos llegado a un acuerdo con la empresa 
para limitar la prórroga hasta la aproba-
ción del  nuevo adjudicatario», explica el 
concejal de Servicios Públicos, Francisco 
Valverde. «Ha llegado el momento», aña-
de, «de hacer un contrato que englobe 
tanto la limpieza de las calles  -adjudi-
cado a Cepsa, 1 millón de euros, como 
la recogida de los residuos -adjudicado a 
Fobesa por 1,7 millones-».

La idea de Servicios Públicos, que asu-
mió recientemente la gestión de estas 
dos áreas en el marco del plan Vila-real 
+ neta, es unificar ambos servicios en un 

solo contrato más amplio e integral. 
El nuevo contrato, en cuyo pliego co-

menzará a trabajar el área de Servicios 
Públicos, podría estar en vigor en el ve-
rano de 2021 y una de sus principales 
innovaciones será la incorporación de 
las últimas tecnologías para la mejora 
del servicio, así como la aplicación de las 
nuevas directrices del nuevo Plan Inte-
gral de Residuos, en el que se contempla 
también un quinto contenedor de recogi-
da selectiva de materia orgánica. 

 Valverde ha incidido en la apuesta por 
las nuevas tecnologías como el plan pilo-
to que ya funciona en algunos contene-
dores con sensores que avisan cuando el 
depósito alcanza el 75%.

«Ha llegado el momento 
de hacer un contrato global 
que englobe la limpieza de 
las calles y la recogida de los 
residuos», indica Valverde

U

El edil de Servicios Sociales, Francisco Valverde, detalló las acciones previstas en la materia.

Vila-real afea a una empresa 
el uso de imágenes sexistas 
El Grup de Dones de Vila-real dio la voz de alarma sobre la situación

En las cabinas de algunos vehículos pueden verse mujeres en posiciones insinuantes.

La Junta de Coordinación del gobierno 
local, formada por PSPV-PSOE y Podem, 
ha acordado proponer al resto de grupos 
políticos con representación municipal 
para manifestar el rechazo del consis-
torio al uso sexista de la imagen de la 
mujer con fines publicitarios por parte 
de la empresa austríaca de transportes 
Platzer con sede social en Vila-real.«En 
pleno siglo XXI, con todo lo que supues-
tamente hemos avanzado en la lucha 
contra el machismo, con las campañas 
de concienciación y recursos destinados 
a la educación en valores de igualdad y 
contra cualquier tipo de sexismo, es in-
concebible que todavía asistamos a es-
te tipo de prácticas que denigran a la 
mujer, asociando además el nombre de 
nuestra ciudad con una actitud que no 
nos representa en absoluto», lamenta el 
alcalde, José Benlloch, que agradece la la-
bor del Grup de Dones de Vila-real, que 
denunció públicamente el uso de imáge-
nes que «cosifican» y «degradan a las mu-
jeres como seres humanos».

«También resulta inconcebible», agre-
ga el primer, «que esta empresa tenga un 
expediente abierto por publicidad sexista 
desde hace más de un año, sin que nadie, 
hasta el momento, haya respondido ni 
actuado». Por este motivo, la propuesta 
incluirá la exigencia a la Generalitat y el 

Gobierno central para que agilicen y re-
suelvan  el expediente, que abrió el Obser-
vatorio autonómico de Publicidad Sexista 
en febrero de 2018. Benlloch ha animado 
a los grupos municipales a sumarse a esta 
reivindicación ya que «contra el machis-
mo, no valen medias tintas».

Desde la empresa aseguraron que los ca-
miones españoles no llevan estas imáge-
nes sino que son los austríacos los que las 
contienen aunque estos circulan por Es-
paña y estacionan en la base de Vila-real.

La Unión de Consumidores de la Co-
munitat Valenciana se suma a la denun-
cia y asegura que «hará lo que haga falta» 
contra la empresa por llevar imágenes de 
mujeres semidesnudas en sus vehículos.

El gobierno local quiere 
implicar a todos los partidos 
en el rechazo a esta práctica 
ya expedientada por una 
entidad autonómica en 2018

U

El Observatorio autonómico de Publicidad Sexista abrió expediente a la firma en febrero de 2018. 
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Especial campamentos

En el campamento de la Consolación, la delegación municipal no dudó en bailar.

Más de 700 jóvenes en campamentos 
de verano de entidades de la localidad
El consistorio prepara un nuevo proyecto audiovisual para poner de relieve este tipo de acciones lúdicas y formativas tan arraigadas

M ás de 700 niños y niñas 
de Vila-real participan 
este verano en alguno 
de la decena de cam-

pamentos que organizan las en-
tidades de la localidad. El alcal-
de, José Benlloch; el concejal de 
Servicios Sociales, Álvaro Escori-
huela, y la concejala de Juventud, 
Anna Vicens, han compartido la 
jornada con niños y monitores 
de algunos de los campamentos, 
en una ronda de visitas que for-
ma parte de un nuevo proyecto 
audiovisual para poner de relie-
ve este tipo de acciones lúdicas y 
formativas que, a su vez, consti-
tuyen una fórmula de concilia-
ción de las vacaciones escolares 
con el trabajo para muchas fami-
lias de la localidad.

El primer edil agradece el pa-
pel de todas las organizaciones y 
comenta que estos campamentos 
«son muy importantes para que 
las personas concilien la vida fa-
miliar con la laboral durante las 
vacaciones». En este sentido, el 
alcalde asegura que «los valores 
educativos que se imparten para 
mejorar la convivencia».

Entre los campamentos ya visi-
tados están los de la Consolación 
en Alborache, Pintando el cami-
no en rosa-Aspanion en Navajas y 
Jérica, el de JuCar en Viver, la Pu-
ríssima en Montanejos, Anima-
temps en Cinctorres y los Lluïsos 
en Aiguaviva. 

En una de las jornadas, José 
Benlloch ha hecho más de 400 
kilómetros y seis horas de coche, 
entre las 8.00 y las 18.00 horas, 
para cumplir con las visitas. Benlloch y los ediles que lo acompañaban compartieron mesa con los peques.

La visita llegó en el momento de manualidades a la acampada de Animatemps.

Vicens entrega un ‘saquito’ a los acampados de Pintando el Camino en Rosa.

Decenas de pequeños y pequeñas disfrutan de las múltiples propuestas de ocio durante su estancia. El momento de la comida en Montanejos con los niños y niñas de la Puríssima.
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Todos los asistentes recibieron un detalle de la visita del alcalde y los concejales.

Escorihuela, Benlloch y Vicens con uno de los responsables de la acampada de JuCar. La delegación municipal junto a los encargados de Pintando el Camino en Rosa-Aspanion.

Muy concurrida la propuesta de los Lluïsos que apuestan, un año más, por ‘ocupar’ Aguaviva. Experiencia y juventud se dan la mano en la organización de la propuesta estival de la Purísima. 

Los jóvenes pudieron compartir experiencias con los responsables de la ciudad.

Las actividades con agua con una constante en los campamentos para combatir las altas temperaturas y refrescarse.
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Culminan los trámites para abonar en 
breve las ayudas pendientes a las ONG
El Ayuntamiento materializará en 
breve el pago de las ayudas a ONG 
pendientes de abonar, a raíz de 
las dificultades de gestión de este 
tipo de subvenciones y el déficit 
de personal. El concejal de Servi-
cios Sociales, Álvaro Escorihuela, 
ha detallado los pasos que se han 
dado por su departamento para 
resolver esta situación por la que 
pidió disculpas a las entidades de 
desarrollo internacional.

«Son unos retrasos que nos 
duelen especialmente, pero ya es-
tamos en disposición de solucio-
nar de manera definitiva», señala 
Escorihuela. En concreto, están 
a punto de abonarse los 48.000 
euros del 20% restante de las ayu-Escorihuela informó de los plazos y motivos del retraso en el pago de ayudas.

das de 2015 y los 160.000 euros 
del primer 80% de las subvencio-
nes concedidas en 2017. En cuan-
to al segundo 20% de las ayudas 
de 2016 --31.000 euros-- también 
pendiente, el plazo de justifica-
ción de las facturas acabó hace 
poco, por lo que va a procederse 
a la comprobación y pago.

«Se trata de un procedimiento 
muy costoso, quizás el más com-
plicado de los que se realizan en 
el pago de subvenciones munici-
pales, ya que se trata de compro-
bar la justificación de facturas de 
ámbito internacional, muchas 
veces en otros idiomas y moneda 
extranjera», argumenta Escori-
huela. De esta manera, en breve 

podrán ser abonados los 208.000 
euros del segundo plazo de 2015 
y el primero de 2017. En cuento 
al 20% restante de las ayudas de 
2016, se abonarán cuando conclu-
ya la revisión de facturas.

En cuanto al 2018, recuerda el 
edil, al no poder abrirse convoca-
toria, se acordó con las ONG in-
crementar la partida un 50%. 

Por su parte, Compromís solici-
ta la modificación de la ordenan-
za reguladora de subvenciones a 
las ONG y entidades sociales para 
que se ajuste a las necesidades 
reales de estos entes que trabajan 
por el bienestar de las personas, 
tanto en la ciudad como en otros 
países.

La jornada Avalem sirve de despedida 
a 62 jóvenes en programas de empleo
Este año se destinaron 1,4 millones de euros a los programas Avalem Joves+, de los que 1,2 vinieron de la Generalitat

L a Jornada Avalem ha mar-
cado el final de los pro-
gramas de empleo juve-
nil EMCUJU y EMPUJU y el 

inicio de la nueva convocatoria, 
en la que el Ayuntamiento prevé 
una nueva inversión de la Gene-
ralitat, para incorporar, durante 
un año, a la plantilla municipal a 
jóvenes vila-realenses desemplea-
dos. El alcalde, José Benlloch, y el 
concejal de Economía, Xus Madri-
gal, han participado en la jorna-
da, a la que también ha asistido 
el edil de Economía en la anterior 
legislatura, Xavier Ochando. 

Benlloch ha compartido una 
charla-coloquio sobre los retos de 
la ciudad del 2030 con los jóvenes 

que, durante el último año, han 
formado parte de la plantilla muni-
cipal en diferentes departamentos. 
Han sido un total de 62 los jóvenes 
menores de 30 años que se han 
podido beneficiar de esta segunda 
edición de los programas Avalem 
Joves+ de la Generalitat, herederos 
del espíritu del programa Vilabe-
ca, impulsado por el Ayuntamien-
to de Vila-real de manera pionera 
en 2012 para ofrecer una primera 
oportunidad a los jóvenes talentos 
locales y combatir el paro juvenil.

Los jóvenes Avalem han recibido 
el diploma de su paso por el pro-
grama, en el que se han invertido 
1,4 millones de euros, de los cuales 
1,2 financiados por la Generalitat. 

«La lucha contra el paro ha sido 
nuestra principal preocupación 
y ocupación en los últimos años, 
en particular en un colectivo cas-
tigado en las cifras del paro como 
el juvenil. Por eso, tan solo en los 
programas de empleo juvenil -EM-
PUJU, EMCUJU, T’Avalem y POEJ- 
se han invertido este año 2.457 €, 
que han permitido ofrecer una 
oportunidad laboral y formación 
en algunos casos a 152 vila-rea-
lenses», detalla Madrigal. Balance 
que asciende a 4,5 millones inver-
tidos y más de 300 beneficiarios 
en el conjunto de programas de 
empleo impulsados por el gobier-
no municipal, con el apoyo de la 
Generalitat y el Gobierno.

Avalem Joves+ bebe 
del pionero Vilabeca 
lanzado el año 2012 
por el Ayuntamiento 
de Vila-real

U

Imagen de los asistentes a la jornada a la que asistieron diferentes representantes municipales como el alcalde y los ediles de Economía, actual y anterior.

Obiol, nuevo 
director general 
de Costas, Puertos 
y Aeropuertos 
El edil socialista de Territorio, 
Emilio Obiol, ha sido nombra-
do por el pleno del Consell di-
rector general de Puertos, Aero-
puertos y Costas. La idea es que 
Obiol compatibilice los cargos 
municipal y autonómico du-
rante un tiempo «como se ha-
ce en otros municipios valen-
cianos», avanzó, aunque es un 
tema «que tienen que abordar 
el president, el conseller y el al-
calde Benlloch». Una opción, la 
del doble cargo, reprobada por 
Compromís, antiguos socios de 
gobierno del PSPV, que recla-
mó «no acumular cargos». Por 
su parte, el PP afirmó que «Vila-
real merece un concejal de Ur-
banismo que esté plenamente 
dedicado a las necesidades de 
la ciudad». De abandonar la 
esfera local, el siguiente en la 
lista es Eduardo Pérez, anterior 
edil de Cultura. 

Obiol es doctor en Geografía 
por la Universitat de València 
y profesor titular de Análisis 
Geográfico Regional en el de-
partamento de Geografía de la 
facultad de Geografía e Histo-
ria. Entre sus investigaciones, 
el análisis geográfico regional, 
la ordenación del territorio, 
geografía del turismo, desa-
rrollo local y toponomástica.

El edil Emili Obiol.



Encargarán una auditoría para dar 
«solución» eficaz al PAI Madrigal
La intención es informar, tras el verano, a los afectados de la hoja de ruta a desarrollar 

Pese a la situación de esta zona residencial, los precios se mantienen. 

E l alcalde, José Benlloch, 
tiene la intención de en-
cargar una auditoría «de 
soluciones» para retomar 

la urbanización del programa 
residencial del Madrigal. La idea 
surge una vez conocidos los in-
convenientes para culminar el 
desarrollo de esta zona a tra-
vés de un estudio anterior que, 
como recordó el munícipe re-
cientemente, avaló las acciones 
llevadas a cabo por el ejecutivo 
municipal, en el sentido de no 
autorizar que el nuevo agente ur-
banizador girara nuevos pagos a 
los propietarios del PAI.

El primer edil indica que el 
planteamiento es pedir ese infor-
me, «a poder ser este mismo año 
o presupuestarlo para el próximo 
ejercicio del 2020, con el fin de 
buscar alternativas para el pro-
grama de actuación integrada 
Madrigal, en vista del diagnósti-
co que se ha realizado y aprove-
chando las posibilidades que da 
la nueva legislación urbanística 
de la Comunitat Valenciana».

NEGOCIACIÓN
Con la auditoría en las manos, la 
voluntad de Benlloch es sentarse 
a negociar con el urbanizador, 
«para abordar una salida que per-
mita desarrollar las diferentes 
unidades de ejecución». Un obje-
tivo que, para el munícipe, pasa 
porque el actual propietario de 
los derechos sobre el programa 
urbanístico valore «si puede asu-
mir la ejecución de este área con 
unas condiciones distintas a las 
que se plantearon en un princi-
pio, o si prefiere rescindir el con-
trato, todo ello siempre desde la 
legalidad más absoluta».

En este sentido, el alcalde ade-
lanta que «probablemente des-
pués de las fiestas de la Mare de 

Déu de Gràcia», convocarán «una 
reunión con los afectados por el 
plan a culminar para explicarles 
los problemas que han surgido y 
cuál es la hoja de ruta a seguir en 
la redefinición de este espacio».

Asimismo, el munícipe insiste 
en el uso de las nuevas tecnolo-
gías para favorecer el desarrollo 
de las distintas áreas, mediante 
la implantación de farolas que 
funcionen con energía solar, o 
crear microdepuradoras.

Con todo, el primer edil vila-
realense hace hincapié en que, 
pese a que se abren nuevos hori-
zontes para el Madrigal, el pro-
ceso «será lento y se tendrá que 
hacer frente a recursos adminis-
trativos o judiciales que también 
dilatarán los trámites».

Y pese a la situación de esta zo-
na residencial, los valores de ta-
sación y compraventa de parce-
las, con vivienda construida o sin 
ella, se mantienen. Con los datos 
ofrecidos por el Idealista.com, el 
precio medio en el Madrigal, con-
tando parcela y vivienda, se esta-
bleció en junio en 679 euros por 
metro cuadrado, lo que supone 
un crecimiento de un 4,1% res-
pecto al mismo mes del ejercicio 
anterior del 2018. Pero las cifras 
son más elevadas acorde a las 
ofertas de las agencias inmobilia-
rias (entre 790 y 3.000 €/m2).

Con el estudio en 
las manos, Benlloch 
quiere negociar con el 
urbanizador nuevas 
condiciones para el PAI

U

El Auditori será 100% 
accesible al instalar un 
elevador al escenario
El Auditori Municipal Músic 
Rafael Beltrán Moner acome-
terá en breve las obras para la 
completa accesibilidad y adap-
tación del recinto cultural a las 
personas con movilidad reduci-
da, con la instalación de un ele-
vador vertical de acceso al esce-
nario. El proyecto, gestionado 
por la Concejalía de Territorio, 
cuenta con un presupuesto de 
14.078 euros, IVA incluido.

«El Auditori Municipal es el 
principal recinto cultural de la 
ciudad y, lamentablemente, sus 
condiciones de accesibilidad de-
jaban mucho que desear. Este 
equipo de gobierno siempre se 
ha caracterizado por una espe-
cial sensibilidad hacia la adap-
tación de los espacios públicos 
y, con este objetivo, tras barajar 
diferentes opciones, vamos a 
instalar esta plataforma eleva-
dora, que facilitará el acceso al 
escenario a personas mayores o 
con movilidad reducida», seña-
la el concejal del área, Emilio 
M. Obiol. La elección de este sis-
tema de accesibilidad llega tras 
desestimar los técnicos la insta-

lación de las habituales rampas, 
ya que para que la pendiente de 
estas rampas fuese asumible y 
reglamentaria, requería la eli-
minación de las cinco primeras 
filas de butacas del Auditori, re-
duciendo notablemente el afo-
ro del recinto. 

«Con la instalación de este 
plataforma elevadora, por fin 
el Auditori Municipal va estar 
completamente adaptado y ac-
cesible para las personas con di-
ficultades de movilidad, avan-
zando notablemente en seguri-
dad, accesibilidad e inclusión, 
además de dar cumplimiento a 
la normativa vigente», agrega.

Otra de las mejoras previstas 
en el Auditori es la renovación, 
por unos 72.000 euros, del siste-
ma de refrigeración ya que los 
problemas con el aire acondi-
cionado han alterado la progra-
mación del recinto. El equipo 
de gobierno ha aprovechado el 
préstamo de 3.169.385 euros --
servirá para abonar uno de los 
solares ocupado por el PP para 
el Centro de Tecnificación-- pa-
ra incluir esta inversión.

Se creará un acceso al escenario y se mejorará de la refrigeración .

Habilitan un solar con aparcamiento 
para unos 50 vehículos junto al Termet
El Ayuntamiento ha habilitado 
un nuevo espacio de aparcamien-
to en el camino Ermita, frente 
al bar del Termet y al lado de la 
pineda, para facilitar a los vila-
realenses y visitantes el acceso al 
principal pulmón verde de la ciu-
dad; un espacio particularmente 
utilizado en los meses de verano, 
cuando la actividad de Vila-real 
se traslada principalmente al en-
torno de la ermita de la Virgen 
de Gracia. 

Este nuevo recurso se suma al 
servicio de autobús gratuito–úni-
co servicio de transporte público 
gratuito del país en sus caracte-
rísticas- con una línea reforzada 
al Termet durante este verano co-

mo principales medidas para fa-
vorecer el traslado de los vecinos 
al paraje, además del carril bici 
que une la plaza del Labrador y 
la ermita.

El nuevo aparcamiento, lo-
grado gracias a un acuerdo con 
los propietarios gestionado por 
el departamento de Movilidad, 
cuenta con entre 40 y 50 plazas 
de aparcamiento y un horario ex-
tendido, desde primera hora de 
la mañana y hasta las 22.00 ho-
ras. El uso de las instalaciones, 
señalizadas convenientemente, 
es completamente gratuito y es-
tarán operativas todos los días 
de la semana. En breve, además, 
verá mejorado el cerramiento y 

aislamiento de las casas colin-
dantes.  

Y es que la Concejalía de Terri-
torio y Movilidad ha retomado el 
plan iniciado hace años para do-
tar a la ciudad de áreas de apar-
camiento en parcelas del casco 
urbano en las que, por el momen-
to, no se prevé construir edificio 
alguno. Así pues, se ultima la ce-
sión de un solar para convertirlo 
en área de estacionamiento en la 
zona próxima a la piscina cubier-
ta Yurema Requena y el pabellón 
Bancaixa. En concreto, la parce-
la se ubica en la esquina de las 
calles Jaume Roig, desde donde 
se habilitaría un nuevo acceso, y 
Ducat d’Atenes.Este punto pretende dar respuesta a la alta afluencia de vehículos en verano.
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Posen vigilància privada per a atallar 
l’incivisme a la piscina d’estiu del Termet
L’Ajuntament s’ha vist obligat a 
contractar seguretat privada per 
a la piscina d’estiu del paratge 
natural del Termet. Els actes 
incívics d’alguns usuaris, que 
van arribar a amenaçar els tre-
balladors del complex, han fet 
necessària aquesta mesura per 
a assegurar el compliment del 
reglament. 

Van ser alguns dels usuaris 
els que van denunciar en les 
xarxes socials, així com en la 
bústia de queixes del consisto-
ri, aquesta situació en la qual 
no es respectaven les normes 
bàsiques, com l’ús del vestit de 
bany dins de les instal·lacions i 
inclús, segons alguns testimo-

nis, tot i les peticions dels so-
corristes, algunes persones es 
llançaren a l’aigua amb roba de 
carrer. Uns problemes que es re-
peteixen i dificulten la diversió 
a la instal·lació estival. En el de-
bat en les xarxes socials algunes 
persones van plantejar pujar el 
preu de les entrades, fer més vi-
sibles les normes i expulsar del 
recinte i fer pagar una sanció 
els que no les acataren.

Així doncs, des de principis 
de juliol, la seguretat privada 
vigila i controla aquest lloc de 
vesprades i els caps de setma-
na per a evitar els problemes 
d’ordre i d’incivisme. El regidor 
d’Esports i Salut, Javier Serral-

vo, va comentar que «tots tenim 
una gran estima per aquesta 
piscina d’estiu i pel paratge del 
Termet, i tothom té el dret de 
gaudir d’aquest indret».

El recinte ludicoesportiu té un 
gran nombre d’usuaris durant 
els mesos dd’obertura pels preus 
competitius per accedir-hi, un 
euro fins als 13 anys i dos a par-
tir d’aquesta edat; hi ha abona-
ments de 10 accessos per set i 15 
euros, respectivament, i els socis 
de l’SME poden entrar sense pa-
gar. Així mateix, l’autobús gra-
tuït que el connecta amb la ciu-
tat afavoreix els desplaçaments 
des del nucli urbà fins al benvol-
gut espai natural.

Amplien a 10 anys l’acord de gestió 
del CTE per a afavorir l’ús al 100%
El conveni d’encàrrec de gestió del CTE es va signar l’any 2014 i ara està en pròrroga

Representants autonòmics i de l’àmbit esportiu a Vila-real durant un moment de la comissió mixta de seguiment.

L ’alcalde, José Benlloch, 
s’ha reunit  amb el direc-
tor general d’Esports de la 
Generalitat, Josep Miquel 

Moya, en la comissió mixta de se-
guiment del conveni del Centre 
de Tecnificació Esportiva (CTE), 
la primera de la nova legislatura. 
L’acord ha servit per a establir les 
bases per a la renovació del con-
veni del CTE, que ampliarà el pe-
ríode de vigència a 10 anys, amb 
pròrrogues de cinc anys tal com 
la Direcció General d’Esports ja 
havia proposat al consistori. 

El conveni d’encàrrec de gestió 
del CTE es va signar l’any 2014 i 
en va finalitzar la vigència el 31 
de desembre de 2017, per la qual 

cosa es troba en aquests moments 
en una situació de pròrroga au-
tomàtica.

«Tant l’Ajuntament com la Ge-
neralitat convenim en la necessi-
tat de donar major estabilitat a 
l’acord i optimitzar l’ús del cen-
tre, posant en marxa la totalitat 

de les instal·lacions i dotant-les 
d’un pla de viabilitat amb la idea 
de convertir el CTE en un centre 
de tecnificació de referència a la 
província», assenyala Benlloch.

«Per a això», puntualitza, «es 
feia necessari ampliar el període 
de vigència del conveni i, final-
ment, el nou marc de col·laboració 
inclourà l’encàrrec de gestió per a 
10 anys, amb pròrrogues de cinc 
anys fins a un màxim de 30». 
D’aquesta manera, l’Ajuntament 
ha mostrat el seu acord en la pro-
posta feta per part de la  Direcció 
General d’Esport de la Generali-
tat, i les dues institucions faran 
efectiva la signatura del nou con-
veni d’ací unes setmanes.

«Convenim en la 
necessitat de donar 
major estabilitat a 
l’acord i optimitzar l’ús 
del centre», diu Benlloch

U

La nova guia esportiva 
inclou més de 13.000 
places i proposa novetats
La guia esportiva per al curs 
2019-2020 inclou més de 
13.000 places. El regidor 
d’Esports i Salut, Javier Serral-
vo, acompanyat pel cap del 
Servei Municipal d’Esports 
(SME), José Ramón Canta-
vella, van presentar la guia 
d’activitats que inclou des de 
propostes aquàtiques per als 
bebés dels 6 als 36 mesos, fins 
a les iniciatives adreçades als 
majors de 65 anys com ciclis-
me en l’aigua, TAI 3 o ioga.

La novetat d’aquesta tem-
porada és la inclusió del 
programa Séniors en forma, 
amb exercicis més intensos 
adreçats als majors de 60 per-
què mantinguen el seu estat 
físic i una bona capacitat fun-

Les instal·lacions aquàtiques tornaran a ser part fonamental de l’activitat.

cional amb treballs més durs de 
força, resistència i flexibilitat. 
A tot aquest ampli programa 
se sumen els cursos dedicats a 
la rehabilitació o al tractament 
d’algunes malalties, com la fibro-
miàlgia, l’esclerosi o el càncer.

La intenció és «que el ciutadà 
incorpore l’esport al seu dia a dia 
i millore la qualitat de vida».

Aquesta temporada 
s’incorpora el programa 
Séniors en forma amb 
exercicis més intensos 
per a majors de 60 anys

U

El programa Becaesport 
convoca 36 places per al 
Servei Municipal d’Esports
L’Ajuntament ha aprovat de 
manera definitiva les bases i ha 
convocat 36 beques esportives, 
en el marc del programa Beca-
esport per al període 2019-2020. 
Una iniciativa a la qual el con-
sistori destina en el pressupost 
d’aquest exercici una mica més 
de 42.000 euros, i altres 71.000 
per al 2020.

De les dues categories que 
s’estableixen, 14 de les places 
són per al subprograma deno-
minat Estudi de millora espor-
tiva a Vila-real 2019; i 22 per al 
de col·laboradors del Servei Mu-

nicipal d’Esports (SME).
Les beques oscil·len entre els 

250 i els 500 euros mensuals 
amb una dedicació mínima 
de 20 o 15 hores setmanals, en 
funció del subprograma en el 
qual es participe. 

Les beques tindran una du-
rada màxima de 8 mesos i 
començaran a partir de l’1 
d’octubre de 2019, sempre que 
haja finalitzat el procés de se-
lecció i s’hagen realitzat els trà-
mits administratius oportuns, 
i conclouran, en qualsevol cas, 
el 31 de maig de 2020.

Ciutat de la Salut i l’Esport
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Una ‘app’ de seguimiento 
quirúrgico en La Plana
El Hospital Universitario de la 
Plana está utilizando una apli-
cación móvil (app) para el segui-
miento quirúrgico de los pacien-
tes intervenidos, tanto en la Uni-
dad de Cirugía Sin Ingreso como 
en cirugía programada.

En el momento de su ingreso, 
el Hospital facilita a los pacientes 
que van a ser intervenidos un có-
digo alfanumérico con el que sus 
familiares o allegados pueden re-
cibir información en tiempo real 
sobre su proceso quirúrgico. Para 
acceder a esta información, de-
ben descargarse una aplicación 
de forma gratuita.

Los familiares reciben en su 
móvil, en tiempo real, informa-Una usuaria hace uso de la nueva aplicación frente a la zona de quirófanos del hospital universitario.

ción sobre el proceso y el lugar en 
el que se encuentra el paciente. 

El objetivo de esta herramien-
ta de humanización, que se ha 
instalado también en otros cinco 
hospitales de la Comunitat Va-
lenciana, es facilitar a los acom-
pañantes el seguimiento quirúr-
gico del paciente intervenido, 
ofreciendo información en tiem-
po real y disminuyendo posibles 
estados de ansiedad. Aun así, esta 
herramienta no sustituye el pro-
ceso de información clínica que 
igualmente recibirá el paciente 
y su entorno.

La aplicación únicamente está 
activa durante el mismo día de la 
intervención.

García, Geldhof y Benlloch ocuparon los primeros puestos en chicas.

Alberto Rodríguez y Susana García se 
alzan con la victoria del V Triatlón Sprint 
La prueba impulsada por el SME cuenta con más de 250 inscritos, un incremento de participación del 12% con respecto al año anterior

A l b e r t o  R o d r í g u e z 
(01:00.28), Francisco Ma-
nuel Ramírez (01:00.51) 
y Florian Enric Portalés 

(01:02.22), en categoría mascu-
lina, y Susana García (01:13.51) 
Ilse Martha Geldhof (01:14.59) 
Laura Benlloch (01:17.37) en fé-
minas resultaron ganadores del 
Triatlón Sprint SME Vila-real, or-
ganizado por Infinitri Sports, ha 
celebrado su quinta edición, con-
solidado como una de las pruebas 
emblema del Servei Municipal 
d’Esports y de la marca Vila-real, 
Ciudad de la Salud y del Deporte. 
Fueron más de 250 los inscritos, 
lo que supuso un incremento de 
participación del 12% con respec-
to al año anterior.

La prueba arrancó a las 9.00 
horas en la zona del pantano de 
Santa Quiteria, donde se desa-
rrollaron los primeros 750 me-
tros de la prueba de natación, a 
los que seguieron 20 kilómetros 
en bicicleta y otros cinco de ca-
rrera a pie. «Uno de los principa-
les atractivos de este triatlón, sin 
duda, es el escenario en el que se 
desarrolla, aprovechando un en-
torno natural único como es el 
paraje del Termet de la Virgen de 
Gracia», valora el edil de Depor-
tes, Javier Serralvo, quien desta-
có la posibilidad de «conjugar la 
práctica deportiva con un espa-
cio natural de gran valor». Desde 
la organización incidieron en el 
crecimiento experimentado por 
la prueba en sus cinco años de 
trayectoria. «Cumplir cinco años 
con mayor participación crece y 
atrae a atletas no sólo de la pro-
vincia o la Comunitat, sino de 
distintos puntos de España», se-
ñalaron desde Infinitri Sports.

Una de las particularidades más apreciadas de esta prueba es la parte de la natación por desarrollarse en una zona de pantano y un entorno natural.

En chicos, Martínez, Rodríguez y Portalés marcaron los mejores tiempos.
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Ciutat de la Ciència i la Innovació

Obert el termini per a la presentació de 
candidatures als Premis Globalis 2019 
La Fundació Globalis, amb el su-
port de l’Ajuntament, ha convo-
cat la sisena edició dels Premis 
Globalis a través dels quals volen 
identificar, reconéixer, promoure 
i divulgar l’esforç dels emprene-
dors i empreses que estan al cap-
davant d’iniciatives empresarials 
innovadores. 

Els guardons pretenen valorar 
les capacitats per a portar enda-
vant els projectes empresarials 
innovadors de qualsevol part 
d’Espanya, tot i que es valorarà 
la relació amb Vila-real, que mos-
tren exemples que fructifiquen 
en noves iniciatives.

Com a novetat, en aquesta edi-
ció es lliurarà un primer premi Imatge dels guanyadors de la darrera edició dels Premis Globalis. 

valorat en 1.500 € i un accèssit 
de 500 € a empreses que aposten 
per la innovació i s’atorgarà un 
altre accèssit de 500 € a una jove 
empresa, és a dir, aquelles em-
preses o empresaris individuals 
que hagen iniciat la seua activi-
tat econòmica amb posterioritat 
a l’1 de gener de 2012 en territori 
nacional.

 Com en anys  anter iors , 
l’Ajuntament concedirà el guar-
dó Vila-real Innpulso com a re-
coneixement per a l’empresa 
que representarà la ciutat en les 
diferents trobades organitzades 
en el marc de la Xarxa Nacional 
de Ciutats de la Ciència i la Inno-
vació i la Xarxa Valenciana de la 

Innovació.
 També es lliurarà el Premi 

Trajectòria en reconeixement a 
l’empresari o empresa de Vila-
real que haja destacat per la seua 
trajectòria i creixement.

Les persones interessades po-
dran realitzar la preinscripció a 
través d’un formulari en el web 
de Fundació Globalis, www.fun-
dacionglobalis.org, en el qual 
també es troben les bases de la 
convocatòria i el formulari com-
plet de participació. La data límit 
és el 13 d’octubre, tot i que po-
drà prorrogar-se si es necessari. 
Els projectes guanyadors es co-
neixeran el 8 de novembre amb 
l’entrega de guardons. 

CRÓNICA

Vinaròs va ser la primera parada, fa dos anys, de Destaca en Ruta. Representants de diferents administracions i localitats a la presentació.

Carda va explicar l’aposta per la ciència i la importància d’apropar-la al territori per a crear noves oportunitats.

Destaca en Ruta recala a la Vall d’Uixó 
per a acostar la innovació al territori 
La versió itinerant de l’esdeveniment tecnològic sorgit a Vila-real arriba en la segona edició, del 19 al 21 de setembre, a aquesta localitat

D estaca en Ruta, el progra-
ma satèl·lit sorgit de la fi-
ra Destaca per a acostar 
la innovació i el coneixe-

ment al territori de la província 
de Castelló, recala aquest setem-
bre a la Vall d’Uixó després de la 
primera edició, celebrada el 2017 
a Vinaròs, un esdeveniment de 
transferència tecnològica que 
complementa i consolida la fi-
ra matriu, Destaca, de caràcter 
biennal i amb seu a Vila-real. 

La Càtedra d’Innovació Cerà-
mica Ciutat de Vila-real de l’UJI, 
l’Ajuntament de Vila-real, la Uni-
versitat Jaume I i l’Ajuntament 
de la Vall d’Uixó han presentat 
el certamen al municipi amfi-
trió, que acollirà els dies 19 i 20 
de setembre dues jornades dedi-
cades a la innovació, amb taules 
de debat, zona de divulgació, zo-
na expositiva i àrea de networ-
king. «Quan, fa uns anys, vam 
fer a Vila-real la reflexió de com 
havia de ser una ciutat del segle 
XXI, vam veure que havíem de 
fer un pas més enllà de la pres-
tació de serveis bàsics i atendre 
la demanda social d’afavorir un 
nou model econòmic centrat en 
el coneixement i en la innovació. 
Així va nàixer la col·laboració 
amb l’UJI, la creació de la Càte-
dra d’Innovació Ceràmica i la 
mateixa fira Destaca», detalla la 
cap de Gabinet de Vila-real, Edur-
ne Zubiria. Aquella primera fira, 
celebrada el 2014 i convertida ja 
en el primer esdeveniment de 
transferència científica i tecno-

lògica de la Comunitat, va tenir 
continuïtat el 2016, amb una se-
gona edició que va significar la 
consolidació de l’esdeveniment. 

L’alcaldessa de la Vall, Tania Ba-
ños, ha destacat l’oportunitat 
que suposa la fira itinerant per a 
«acostar la ciutadania a la univer-

sitat i a la investigació» i «impul-
sar el desenvolupament social i 
econòmic del territori, no a costa 
dels altres sinó amb els altres; i 

això significa coneixement i in-
novació». «La transferència cien-
tífica», ha puntualitzat el vice-
rector adjunt de Transferència i 
Innovació de l’UJI, David Cabedo, 
«no ha de ser només de l’àmbit 
acadèmic a l’empresa, sinó tam-
bé en l’altra direcció. Destaca i 
Destaca en Ruta resulten claus 
per a aquest acostament». 

Amb aquest objectiu, la sego-
na edició arribarà a l’entorn de 
l’Auditori Leopoldo Peñarroja de 
la Vall d’Uixó, amb un programa 
centrat en quatre eixos temàtics: 
emprenedoria, industrialització 
i canvi de model; transformació 
digital i formació especialitzada; 
economia circular i economia 
blava i, innovació en matèria de 
turisme. L’àrea d’influència de la 
proposta és la Plana Baixa, l’Alt 
Palància, l’Alt Millars, el Camp 
de Morvedre i el Camp del Túria.
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Premi al millor TFG versat 
sobre la mediació policial
La Càtedra de Mediació Policial 
Ciutat de Vila-real de la Universi-
tat Jaume I ha publicat la convo-
catòria del I Premi al millor tre-
ball fi de grau (TFG) en l’àmbit 
de la mediació policial, amb un 
import de 400 euros. L’objectiu 
és fomentar l’interés i aprofun-
dir en la realitat de la mediació 
policial entre els estudiants de 
grau. D’aquesta manera, es pre-
veu atraure el talent cap a les ac-
tivitats i projectes que potencien 
l’estudi dels mètodes alternatius 
de resolució de conflictes i, en 
concret, de la mediació policial.

Hi pot participar qualsevol 
persona major de 18 anys que 
haja defés el treball de fi de grau 

en la Jaume I durant els anys 
2017, 2018 i 2019, en àrees 
d’investigació relacionades 
amb la mediació policial. La 
documentació per a poder 
optar al premi s’ha d’enviar 
en format PDF abans del 31 
d’octubre de 2019, a través de 
la seu electrònica de la Univer-
sitat (https://www.uji.es/seu).

La Comissió de Valoració, in-
tegrada per les responsables de 
la Càtedra i altres estudiosos, 
analitzarà la rellevància cien-
tífica del treball, la coherèn-
cia i la relació amb l’àmbit 
científic i acadèmic i el grau 
d’innovació i originalitat dels 
treballs presentats.

Beteta aborda les necessitats de 
centres i famílies amb les Ampa
Entre els temes tractats estan el Pla Edificant o el poder fer ús dels centres fora d’horari lectiu

El paratge del Termet va ser el lloc triat per a realitzar la reunió entre la nova regidora i els representants de les famílies.

L a nova regidora d’Educació, 
Aida Beteta, ha mantingut 
una primera reunió infor-
mal amb la Coordinadora 

de les Ampa de la ciutat per a 
conéixer les necessitats, sugge-
riments i problemes dels centres 
docents de la ciutat. L’entitat 
agrupa 19 associacions de mares 
i pares d’alumnat de l’escola pú-
blica i concertada de la localitat, 
15 col·legis d’educació infantil i 
primària i 4 instituts de secun-
dària, que representen prop de 
6.000 famílies.

La situació dels projectes de 
millora de centres inclosos en 
el Pla Edificant de la Conselleria 
d’Educació, la construcció del 
nou aulari d’infantil al Carles 

Sarthou o la situació del perso-
nal de consergeria en alguns dels 
centres van ser alguns dels temes 
abordats en aquesta primera pre-
sa de contacte de la nova regido-
ra. Altres qüestions plantejades 
per les Ampa en la reunió són 
l’estat de l’arbratge dels patis es-
colars, en particular després de 
les incidències climatològiques 
del curs passat, que van obligar a 
eliminar alguns exemplars, així 
com la possibilitat d’impulsar 
programes que permeten la uti-
lització de les instal·lacions dels 
centres fora de l’horari escolar. 
La recuperació de la Jornada de 
convivència d’escoles i famílies i 
la dotació de mobiliari municipal 
per a les diferents activitats de les 

Ampa són altres assumptes tras-
lladats a la Coordinadora, que 
preveu dotar-se d’estatuts per a 
formalitzar l’entitat, després de 
10 anys de funcionament.

«Hem pres bona nota de les qüe-
stions plantejades per les Ampa i 
estem treballant ja per a donar 
resposta a moltes d’elles, com la 
millora de zones verdes en algun 
centre o també estudiar la pos-
sibilitat d’implantar programes 
pilot de patis oberts», assenyala 
Beteta. La regidora valora la im-
plicació de la Coordinadora en 
la millora de l’educació a la ciu-
tat. «Són la veu de les famílies i la 
seua aportació és fonamental per 
a seguir fent de Vila-real la Ciutat 
Educadora que som», conclou.

Un total de 30 alumnes 
finalitzen l’Especialització 
Professional d’Aula Mentor

L’innovador prog rama de 
Mòduls d’Especialització Pro-
fessional Aula Mentor impulsat 
per l’Ajuntament de Vila-real i 
la Fundació Caixa Rural Vila-
real ha finalitzat la seua segona 
edició amb el lliurament de di-
plomes. Aquesta iniciativa ha si-
gut fruit de la col·laboració amb 
el Ministeri d’Educació a través 
de la plataforma Aula Mentor, 
que ofereix en l’àmbit estatal 
més de 170 cursos en línia en 
diferents àrees formatives.

El projecte suposa una inno-
vació en l’àmbit nacional pel 
fet que Vila-real és l’únic mu-
nicipi que ha combinat en dos 
mòduls diferents la realització 
de cursos Aula Mentor amb el 
suport de sessions presencials 
amb un professor i amb pràc-
tiques en empresa. «L’objectiu 
és millorar l’ocupabilitat de 
l’alumnat i afavorir la inserció 
laboral, i poder aprofitar les po-

tencialitats i els recursos que 
ofereix aquest sistema pioner», 
ha remarcat el president de la 
Fundació Caixa Rural Vila-real, 
Enric Portalés.

«Un total de 30 alumnes, el 
83% dels inscrits inicialment, 
han finalitzat els mòduls 
d’especialització amb èxit, 
però el millor de l’experiència 
és que algunes empreses on 
han realitzat les pràctiques 
han mostrat interés per ells», 
puntualitzava la regidora de 
la Universitat Popular, Rosario 
Royo.

El pròxim mes d’octubre, 
començarà la tercera edició 
d’aquest projecte que compta 
també amb el suport del Consell 
Escolar Valencià, que ofereix la 
possibilitat d’especialitzar-se en 
matèries relacionades amb sec-
tors en expansió, amb l’objectiu 
de millorar l’ocupabilitat dels 
alumnes.

Els assistents van rebre un diploma acreditatiu de la formació Aula Mentor.

30 alumnes aprenen música en el 25é curs 
Francesc Tàrrega organitzat per la UNED
Uns 30 alumnes, dels 11 als 20 
anys, han millorat les seues qua-
litats musicals en el Curs Inter-
nacional d’Interpretació Musical 
Francesc Tàrrega, organitzat per 
la UNED. Proposta que enguany 
ha assolit l’edició número 25, en 
la qual estudiants i professors 
de diferents nacionalitats han 
passat més d’una setmana de 
convivència al paratge natural 
del Termet. Els participants han 
practicat amb instruments clàs-
sics com la guitarra, el violoncel, 
el violí, la viola o el piano. Per a 
commemorar les bodes d’argent 
del curs, la Universitat ha editat 
un llibre amb articles i fotos de 
les diferents edicions. Els músics van aprofitar els racons del Termet per a fer alguns dels assatjos.
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Societat

Gran concert de cloenda 
del curs Vila-Metall a la sala 
d’actes de caixa rural

U

La sala d’actes de la Fundació Caixa 
Rural va acollir el concert de cloenda 
del tercer curs intensiu de Vila-Metall. 
Les persones assistents van poder 
gaudir de la interpretació de diverses 
peces musicals a càrrec de l’alumnat. 
L’objectiu dels tallers era promoure 
l’interés de l’estudiantat de música 
vers els instruments de vent metall, 
concretament la trompeta i el trombó, 
de la mà de professionals de renom 
d’àmbit nacional i internacional. A més, 
també van treballar la interpretació 
col·lectiva a través del repertori 
orquestral i la música de cambra, amb 
l’adaptació dels temes per a l’alumnat. 
Les classes van estar organitzades 
per la UM La Lira i estaven adreçades 
a  e s t u d i a n t a t  d ’e n s e ny a m e n t s 
elementals, professionals i superiors.

la tradicional Festa del 
terMet conGreGa centenars 
de persones al paratGe

U El paratge del Termet va acollir la 
Festa del Termet o de la Visitació, 
organitzada per la Regidoria de 
Tradicions, amb la música de la UM La 
Lira i repartiment de porrat popular.

Vila-real treballa en un pla per a ser 
ciutat amigable amb la gent gran
Serveis Socials encarrega un estudi que aborde les necessitats reals de les persones majors

Escorihuela es va reunir, a la seu de Serveis Socials, amb persones majors per a conéixer les seues impressions.

L a  R e g i d o r i a  d e  S e r -
veis Socials treballa en 
l’elaboració del primer 
Pla Vila-real, Ciutat Ami-

gable amb la Gent Gran. El do-
cument pretén oferir una anàlisi 
de situació dels recursos, serveis 
i noves necessitats que planteja 
l’envelliment de la població, per a 
culminar amb un pla d’acció que 
responga als reptes amb propostes 
d’actuació que milloren la relació 
de la ciutat amb les persones ma-
jors en àmbits com l’accessibilitat 
urbana, el transport, la inclusió o 
la participació. 

«L’augment de l’esperança de 
vida i l’envelliment demogràfic 
són una realitat a la qual la ciu-

tat vol donar resposta amb po-
lítiques i actuacions que garan-
tisquen la qualitat de vida del 
col·lectiu de persones majors i 
promoguen un envelliment ac-
tiu», assenyala el regidor de Ser-
veis Socials, Álvaro Escorihuela. 

Vila-real, segons les últimes 
dades del padró municipal de 
2018, compta amb 10.300 per-
sones majors de 60 anys, de les 
quals 3.700 persones tenen més 
de 75 anys. «Aquestes dades sig-
nifiquen que al voltant d’un 
20% de la població vila-realenca 
té més de 60 anys, un col·lectiu 
molt significatiu que planteja 
noves necessitats i reptes. Amb 
aquest pla volem conéixer millor 

quines són aquestes necessitats, 
de quins recursos disposem i qui-
nes accions podem implementar 
perquè Vila-real siga una ciutat 
accessible, on aquest col·lectiu 
puga desenvolupar el seu projec-
te de vida i participar activament 
en la societat, amb polítiques 
d’envelliment actiu que facen 
de Vila-real una ciutat amigable 
amb les persones majors», argu-
menta Escorihuela.

L’anàlisi, que elabora una con-
sultora especialitzada, forma 
part del Pla Municipal d’Inclusió 
i Cohesió Social, aprovat pel Ple 
el març passat, i de l’adhesió a la 
Xarxa de Ciutats Amigables amb 
els Majors a proposta del PP.

l’escola de tradicions 
locals celebra la Festa de 
cloenda del curs 2018-2019

U L’Escola de Tradicions Locals ha 
acomiadat el curs 2018-2019 amb 
actuacions d’una part de l’alumnat. 
A continuació, s’ha repartit orxata i 
fartons com ja és costum.
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Vila-real Viu la Festa 
andalusa aMb la roMeria de 
la VerGe del rocío al terMet

U L’Associació Cultural Flamenca 
Andalusa de Vila-real,  amb la 
col·laboració de la Regidoria de 
Turisme, ha celebrat la romeria de la 
Verge del Rocío al Termet. 



Vila-real también celebra el Centenario de la 
consagración de España al corazón de Jesús
Javier Aparici: «La consagración no es un acto de reivindicación de una situación sociopolítica del pasado, sino un ejercicio de devoción»

Celebramos este año el 
Centenario de la Con-
sagración de España al 
Corazón de Jesús, del 

que nos hemos hecho eco en Vi-
la-real en el marco de las fiestas 
dedicadas al Sagrado Corazón. 

Los obispos de la diócesis de 
Getafe en su carta pastoral «Mi-
rar al que Traspasaron» dirigida 
a todos los fieles de España con 
motivo de este aniversario, ex-
plican su significado hoy: «Sin 
ignorar las connotaciones so-
ciopolíticas de la consagración 
de 1919, formulada por S.M. el 
Rey Alfonso XIII en nombre del 
pueblo español, entendemos 
la renovación de la consagra-
ción como un acto de piedad 
de los fieles católicos en Espa-
ña que desean responder a las 
exigencias evangelizadoras del 
momento presente, haciendo 
a todos partícipes del Amor de 
Dios que se nos ha revelado en 
el Corazón del Hijo de Dios he-
cho hombre».

dEVoCión
De este modo, la consagración 
no es un acto de reivindicación 
de una situación sociopolítica 
del pasado, sino un ejercicio de 
devoción mediante el cual con-
fiamos la realidad de nuestra 
patria -sus miembros, familias, 
pueblos e instituciones- al Co-
razón de Jesús.

El objetivo de este aniversario 
y de la renovación de la Consa-
gración de España al Sagrado 
Corazón, es que a todos llegue 

el corazón de los discípulos y 
nos invita a aprender de su Co-
razón manso y humilde (cf. Mt 
11, 29). 

APREndiZAJE
Necesitamos aprender del Co-
razón de Cristo la «lógica del 
corazón», como recordó el 
Presidente de la Conferencia 
Episcopal Española en la pere-
grinación de los obispos de las 
diócesis españolas al Cerro de 
los Ángeles.

La renovación de la Consa-
gración de España al Corazón 
de Jesús aparece así como una 
oportunidad magnífica pa-
ra impulsar una nueva etapa 
evangelizadora, tal como el 
Papa Francisco nos recuerda 
en su Exhortación Apostólica 
«Evangelii Gaudium».

*Javier Aparici
Párroco de la iglesia Arcipres-

tal y Vicario General del obispa-
do de Segorbe-Castellón.

el amor de Dios y rezar por el 
bien de todos cuantos forma-
mos la realidad de España. La 
celebración de este aniversario 
supone recibir el pasado con 
agradecimiento, custodiar el 
presente como el hoy de Dios 
y transmitir en el futuro la cer-
teza cotidiana de que el Señor 
nos espera.

El momento presente exige, 
quizás más que nunca, evan-
gelizar desde el Corazón. Je-
sús es el Maestro que modela 

«La renovación es 
una oportunidad 
magnífica para 
impulsar una 
nueva etapa 
evangelizadora»

La ciudad se suma a esta conmemoración. A la iglesia Arciprestal asistieron fieles así como una nutrida representación de la corporación municipal.

Mosén
Javier 
Aparici*

CaravaCa reúne a las 
asoCiaCiones de veCinos para 
evaluar los barrios

U La concejala de Participación Ciudadana y Proximidad, 
Miriam Caravaca, ha mantenido una primera reunión con 
las asociaciones de vecinos. La reunión ha servido como una 
primera toma de contacto con las entidades vecinales, para 
evaluar la situación y necesidades actuales de los colectivos 

vila-real Celebra la 
tradiCional festividad de la 
virgen del Carmen 

U Vila-real ha celebrado la procesión y misa del día de la Virgen del 
Carmen, que ha tenido lugar en el patio del colegio al que da 
nombre y por las calles cercana, organizada por la Tercera Orden 
del Carmen. Asistió la corporación municipal, encabezada por el 
alcalde, José Benlloch, la reina y las damas de las fiestas. 
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La gastronomía local ‘salta’ a la Comunitat 
con la adhesión a la Xarxa Gastroturística
Vila-real se sumará, una vez ratifi-
cado por el pleno, a la Xarxa Gas-
troTurística de la Comunitat Va-
lenciana y a la marca «L’exquisit 
Mediterrani», con el objetivo 
de potenciar y promocionar los 
eventos gastronómicos que se 
desarrollan en la ciudad. La Nit 
de la Xulla, declarada reciente-
mente Fiesta de Interés Turístico 
Provincia; la Ruta de la Tapa; las 
jornadas gastronómicas Mengem 
a Vila-real. Olla de la Plana y la 
muestra de cocina medieval, de 
la Asociación Gastronómica de 
Vila-real, son los buques insignia 
del turismo gastronómico en la 
ciudad que se integrarán en la 
red autonómica.La Nit de Xulla es una de las citas más destacadas del calendario gastronómico

«En Vila-real tenemos una gas-
tronomía excelente, un sector di-
námico e innovador y unos even-
tos gastronómicos que ganan en 
adeptos a cada nueva edición, 
con el añadido de una tradición 
tan nuestra como la Nit de Xulla 
de las fiestas cuyo valor ha sido 
reconocido este mismo año con 
la declaración turística», señala 
el concejal de Turismo, Diego A. 
Vila. «Todo ello nos ha llevado a 
plantear la integración de Vila-
real en esta red gastroturística 
y su sello de excelencia, promo-
vidos por Turisme CV, que esta-
mos convencidos nos permitirá 
potenciar más nuestro sector y 
seguir avanzando en el proyecto 

turístico de Vila-real», agrega.
La red de la Generalitat busca 

facilitar la colaboración entre 
agentes públicos y privados del 
sector, establecer sinergias en-
tre diferentes iniciativas y nodos 
territoriales y desarrollar la gas-
tronomía propia como recurso 
turístico de primer orden, poten-
ciando la imagen de excelencia 
a través de la marca «L’exquisit 
Mediterrani», marca que surgió a 
inicios de este año para dar «visi-
bilidad y promoción al producto 
gastroturístico», además de dar 
«valor a la gastronomía» y poner 
de relevancia la «calidad extraor-
dinaria» del territorio valenciano 
y el modo de vida. 

Música y deporte se dan la mano en una nueva 
edición del festival Arenal Sound en Vila-real
Los locales Rockstein, Etruria y Summer Ends y los valencianos Bombai muestran su música con actuaciones gratuitas en la plaza del Llaurador

El pabellón Bancaixa acogió las competiciones en diferentes disciplinas deportivas.

Uno de los festivales musi-
cales de mayor enverga-
dura del verano, el Are-
nal Sound, ha vuelto a 

Vila-real. Lo hizo en dos jornadas,  
el 30 y 31 de julio, conjugando la 
mejor música del momento con 
la práctica del deporte. 

Las actividades comenzaron 
con las actuaciones musicales 
gratuitas, en la plaza del Llaura-
dor, por parte de tres grupos loca-
les y una de las bandas cabeza de 
cartel. Así pues, desde las 20.00 
horas y hasta, aproximadamente, 
la una de la madrugada pasaron 
por el escenario habilitado Rocks-
tein, Etruria y Summer Ends y la 

disciplina. Arenal Sound regaló 
una pulsera #Clandestino a cada 
participante seleccionado y los 
equipos ganadores de cada mo-
dalidad deportiva recibirieron 
100 euros en Tuents by Tuenti 
(por equipo) para gastar en las 
barras del festival.

«El Arenal Sound Cup se ha 
consolidado como una oferta de-
portiva complementaria del fes-
tival musical que también tuvo, 
un año más, parada en la ciudad. 
Una convocatoria que conjuga 
dos de las marcas de Vila-real 
como Ciudad de Festivales, Con-
gresos y Eventos y como Ciudad 
de la Salud y del Deporte», valo-

Grupos locales y los valencianos Bombai actuaron en la plaza del Llaurador, frente al estadio.

guina estuvo a cargo de Bombai, 
banda valenciana conocida por 
su estilo fresco y veraniego con 
temas como Vuela, que suena es-
te verano, o la colaboración que 
realizaron con la cantante Bebe 
en Solo si es contigo. Los asisten-
tes que dispusieran del Sounder 
Bus pudieron hacer uso de este 
servicio especial para asistir a las 
actuaciones.

 Las actividades deportivas to-
maron el relevo el miércoles, en 
el pabellón polideportivo Ban-
caixa, con competiciones de fút-
bol sala 5 en el que participaron 
16 equipos y, baloncesto y balon-
mano 7 con ocho grupos en cada 

Vila destaca la 
acogida del Arenal 
Sound Cup se ha 
consolidado como 
actividad deportiva 
complementaria

ra el concejal de Turismo, Diego 
A. Vila, coordinador de las acti-
vidades del Arenal Sound en la 
ciudad que se reunió unas sema-
nas antes del desarrollo de las 
actividades con el director del 
certamen, Toño Sánchez, para 
perfilar los detalles de la tercera 
colaboración de Vila-real con el 
macroevento del verano. 

En la reunión han participado 
también los ediles de Seguridad 
Ciudadana, Silvia Gómez, y De-
portes y Salud, Javier Serralvo; el 
comisario de la Policía Local de 
Vila-real, Domingo Adán, y el jefe 
del Servicio Municipal de Depor-
tes, José Ramón Cantavella.

20 Crònica de Vila-real
AGOST DEL 2019Actualitat

Ciutat de Festivals, Congressos i Esdeveniments



Empieza la legislatura y 
la ilusión por seguir cons-
truyendo una ciudad van-
guardista, innovadora y 
cercana sigue siendo nues-
tro objetivo principal.

Durante estos ocho años 
anteriores hemos luchado 
por equilibrar, por un la-
do, la necesaria moder-
nización de una ciudad 
que estaba olvidada en los 
despachos del PP, que pa-
recía que vivía por y para 
los «amigachos», muchos 
de ellos ahora sentados en 
los banquillos de nuestros 
juzgados, y por otro lado, 
buscando los recursos eco-
nómicos para poder aten-
der las necesidades de una 
ciudad que había sido cas-
tigada con una de las peo-
res crisis económicas que 
se haya conocido. 

Equilibrio de funambu-
lismo que hizo en 2011 
hizo que nos preguntára-
mos: ¿Y por qué no puede 
Vila-real salir de la crisis?, 
¿por qué no reinventarse 
como lo hicieran nuestros 

abuelos y abuelas?, ¿por 
qué no utilizar todo su jo-
ven capital humano para 
que nos ayuden a crear 
nuevas oportunidades?, 
¿por qué no apoyarse en 
el tejido asociativo para 
crear sinergias que ayu-
den a los más desfavoreci-
dos? ¿Por qué no…?

Ante cada sentencia 
urbanística de los empas-
tres del PP, que hundía un 
presupuesto, y con ello los 
convenios a entidades so-
ciales, a asociaciones cul-
turales, planes de empleo 
o de ayuda para la crea-
ción de los nuevos nego-
cios... El PSOE de Vila-real, 
ha hecho de tripas cora-
zón y se ha preguntado… 
¿por qué no...? Y ha busca-
do una solución.

Ese es nuestro reto, no 
dejar de creer en oportu-
nidades, no dejar de lu-
char. Con mucha ilusión...
sí, pero con los pies en la 
tierra. Queda molt per 
fer!, ni un pas enrere!, Vi-
la-real primer!

Ilusión sí... pero con
los pies en la tierra

PSPV-PSOE

Ya lo aseguró el alcalde 
en el pleno ordinario de 
julio al reconocer en un 
acalorado discurso que 
el equipo de gobierno no 
iba a renunciar tampoco 
durante esta legislatura «a 
la excusa del urbanismo». 
Esa excusa utilizada hasta 
la saciedad por Benlloch 
es la misma que ha utili-
zado para, poco después 
de iniciar la que será su 
tercera legislatura como 
alcalde, asegurar que to-
do aquello que prometió 
durante la campaña elec-
toral se va a quedar en el 
aire. 

Eso si, lo que sí que ha-
brá es una nueva subida 
de la contribución, para la 
cual repite la misma excu-
sa y busca culpar al PP, a 
pesar de que ya lleva ocho 
años al frente del consis-
torio. Esa nueva subida 
de la contribución se hará 
efectiva para poder seguir 
gastando 1.500.000 euros 
en publicidad y autobom-
bo y continuar compran-

do inmuebles, muchos de 
los cuales siguen sin tener 
ningún uso, pese a las im-
portantes cifras que pagó 
el ayuntamiento para ad-
quirirlos. 

Pero esa estrategia ya no 
sirve y así se lo han hecho 
saber también los vecinos 
a través de las redes socia-
les. Incluso los que hasta 
hace poco eran sus socios 
de gobierno le pedían de-
jar a un lado las excusas y 
empezar a asumir las deci-
siones de su gestión. 

Desde el Partido Popu-
lar pensamos que es ne-
cesario pasar de la mani-
pulación al consenso en 
materia urbanística para 
dar respuesta a dos nece-
sidades de la ciudad: apro-
bar de una vez por todas 
un nuevo PGOU que sus-
tituya al elaborado por 
el PSOE 1993 y también 
poner fin a la irresponsa-
bilidad que supone dejar 
caer convenios urbanísti-
cos para utilizarlos como 
herramienta política. 

Urbanismo, «excusa»
para subir el IBI

PP

Juliol ha sigut el primer  
mes de la nova legislatura. 
Un temps que encetem amb 
il·lusió i amb canvis, com ja 
va ocórrer l’anterior legis-
latura. Afrontar els canvis 
ens ha ajudat a créixer i ser 
més forts i, en aquest cas, 
estem de celebració, per-
què l’inici de legislatura 
ens ha regalat una nova re-
presentant a la Generalitat 
i una nova regidora per al 
Grup Municipal. 

Parlem de María Dolo-
res Parra, doctora en Eco-
nomia, que ha hagut de 
prendre una difícil deci-
sió: seguir a l’Ajuntament 
i com a diputada o repetir 
com a directora general 
d’Internacionalització. La 
Generalitat valenciana no 
ha dubtat a insistir en què 
la volien com també ho 
han fet els empresaris de 
tot el territori.

Està clar que si a Vila-
real li va anar bé amb Mari 
al Consell durant tres anys 
-amb la recepció de més 
d’11 milions d’euros en 

ajudes a l’ocupació i la in-
dústria- ara li anirà millor 
encara, perquè la marxa de 
la nostra companya suposa 
l’arribada d’una nova mem-
bre a l’equip. Maria Fajaro, 
una dona jove, valenta, for-
mada i molt centrada que 
ens ajudarà a seguir en la 
línia de fer una oposició 
crítica i responsable i sen-
se perdre el contacte amb 
la gent del carrer, com ens 
caracteritza.

El primer mes sense 
Compromís a l’equip de 
govern ha evidenciat ja la 
gestió del PSOE, el declivi 
i la presa de decisions poc 
apropiades. Tenir un nou 
préstec de 3,1 milions so-
ta el pretext de l’herència 
del PP, que no neguem, 
però les formes de Benllo-
ch a l’hora d’incloure amb 
menys de 24 hores de mar-
ge un punt tan important 
al darrer Ple i la falta de 
respecte cap a qui no pensa 
com ell són flagrants i no 
les anem a tolerar. Vila-real 
necessita trellat i seny.

Encetem bé la 
legislatura a Vila-real

Compromís
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Cuarenta días han pasa-
do desde el comienzo de 
una nueva legislatura en 
Vila-real. Un comienzo 
con motivos de preocu-
pación por la solicitud de 
tres millones de euros pa-
ra hacer frente al pago de 
sentencias urbanísticas y 
la realidad con la que nos 
encontramos es que cada 
día existe más deuda y 
menos inversiones, en de-
trimento de los bolsillos 
de los vecinos.

Las soluciones que pro-
pone el Gobierno pasan 
por alargar plazos para 
efectuar pagos y así que 
vaya pasando el tiempo, 
buscar culpables y, de 
nuevo, subir los impues-
tos. Incrementar el IBI 
pidiendo comprensión y 
esfuerzo a los vila-realen-
ses, en lugar de gestionar 
con sensatez y eficacia las 
cuentas. Un despropósito.

El bipartito de PSOE y 
UP debería centrarse en 
construir un Vila-real me-
jor donde vivir, dando sa-

lida a problemas enquis-
tados, reduciendo gastos 
superfluos en épocas de 
endeudamiento como el 
Autobombo,  o la compra 
innecesaria inmuebles 
y, desde luego, no pedir 
compresión a los vecinos 
que van a pagar tanto su 
mala praxis como su mo-
delo de ciudad.

Desde Ciudadanos ade-
más reivindicamos un 
Pacto Local por el Urbanis-
mo. Este problema segui-
rá gobierne quien gobier-
ne, por ello hay que llegar 
a un consenso y tomar 
medidas serias de una vez 
por todas.

En definitiva, no es fácil 
gobernar bien para todos, 
pero gobernar con respon-
sabilidad sí que es posible, 
no gastar más de lo que se 
ingresa, no recortar pres-
taciones y sobre todo dar 
soluciones. Porque mejor 
que decir es hacer y mejor 
que prometer, una vez fi-
nalizada la campaña elec-
toral, es realizar.

La única verdad 
es la realidad

Ciutadans

Decía en este mismo es-
pacio el mes pasado que 
nunca apoyaríamos políti-
cas sectarias y cuál fue mi 
sorpresa cuando veo que 
la línea editorial de «Cró-
nica de Vila-real» empieza 
el espacio dedicado a VOX 
«acusándome», «señalán-
dome» como «l’única que 
va realizar el seu parla-
ment en castellà».

Por si no se han entera-
do, se lo explico una vez 
más. VOX defiende el bi-
lingüismo pero siempre 
y cuando sea real y el ciu-
dadano disfrute de la li-
bertad de usar un idioma 
u otro. Autoproclamarse 
defensor del bilingüismo 
señalando y acusando, no 
se sabe de qué, a quienes 
libremente utilizan el es-
pañol a la hora de dirigir-
se a los demás me parece 
un ejercicio de cinismo.

Ofrecimos, seguimos 
ofreciendo, lealtad insti-
tucional pero me veo en 
la obligación de recor-
dar al Gobierno Munici-

pal que esa lealtad debe 
ser recíproca. No estoy 
pidiendo nada del otro 
mundo, solo quiero aco-
germe al derecho de diri-
girme a los vilarrealenses 
en el idioma que yo elija 
en cada momento, no en 
el que me impongan.

No quiero pensar que 
en este Ayuntamiento se 
realizan maniobras secta-
rias, mucho menos contra 
una legítima representan-
te del pueblo elegida en 
las urnas, es por eso que 
insisto en que no parezca 
lo contrario y todos per-
mitamos y respetemos la 
libre elección de idioma.

La corporación muni-
cipal y los ciudadanos de 
Vila-real siempre podrán 
contar con VOX para de-
fender las libertades, no 
nos pidan jamás que apo-
yemos políticas o actua-
ciones sectarias, VOX ha 
llegado a la política espa-
ñola precisamente para lo 
contrario.

Irene Herrero, edil de VOX.

O no nos explicamos
o no nos entienden

VOX

Per fi, els del 15M ja es-
tem a l’Ajuntament i el 
que es encara millor, es-
tem al govern de la ciutat. 
Sabem que estem en mi-
noria i només tenim un 
regidor, però estem ací i 
anem a insistir en tintar 
la política que es faça a 
l’ajuntament del color 
morat, del feminisme, 
de l’ecologisme, i la sos-
tenibilitat. On es puguen 
dedicar recursos públics 
dels impostos generats a 
la ciutat per millorar els 
serveis socials i a fer-la ac-
cessible, per a fer una ciu-
tat per a que la gent pu-
gui gaudir-la sense neces-
sitat d’agafar el cotxe, ben 
neta i amb espais verds i 
d’esbarjo per a grans i 
menuts i en tots els barris 
sense distinció.

Amb facilitats per a 
que tots puguin accedir 
a l’economia circular i 
productes de proximitat, 
ajudant als productors i 
compradors a trobar-se, 
potenciant de nou el sec-

tor agrícola local, que tan-
ta importància va tindre 
en el desenvolupament de 
la nostra societat i ara es-
devé discriminat enfront 
de la gran indústria.

Nosaltres volem un 
ajuntament transparent 
on els vila-realencs sàpi-
guen i puguin opinar, 
per a què son destinats 
els seus impostos, el per-
centatge, la quantitat i el 
destí de les partides, per 
a poder valorar el retorn 
d´eixos impostos.

No ens mereixem una 
ciutat en la que el destí i 
la quantitat d´impostos 
ens vinga imposada per 
sentències judicials, de 
la mala praxi urbanística 
del passat. 

Per això demanem un 
PGOU de futur, participa-
tiu, consensuat amb els 
partits, la ciutadania i els 
propietaris, amb perspec-
tiva de gènere, habitat-
ges per a lloguer social i 
el compliment de la Llei 
d’accessibilitat universal.

La ciutat que volem i
la que no mereixem

Unides Podem



El I Festival d’Òpera de Vila-real 
estrena ‘Così fan tutte’ al Termet
La representació forma part del taller de formació internacional impartit el mes de juliol 

L’espectacle va suposar el punt final a setmanes de formació impartida a les instal·lacions de Caixa Rural.

E l I Festival d’Òpera de Vila-
real ha portat a l’escenari 
del Termet de la Mare de 
Déu de Gràcia l’estrena 

de l’òpera Così fan tutte, de W. 
A. Mozart. L’estrena va formar 
part del taller de formació inter-
nacional  impartit durant el mes 
de juliol a la ciutat. Un curs que 
va permetre escoltar veus joves 
de diferents nacionalitats que 
comencen a obrir-se camí en el 
món de l’òpera.

Concebut sota el  format 
d’òpera taller, els estudiants 
van assumir i compartir dife-
rents rols i van posar en esce-
na el treball realitzat durant 
les tres setmanes de formació. 
La primera edició del taller va 
tenir com a padrins professors 
de talla internacional com el 
tenor Celso Albelo i la reperto-
rista Marta Pujol, el baríton i di-
rector d’escena mallorquí Pablo 
López i el jove director musical 
vila-realenc Josep Gil.

PROPOSTA GLOBAL
El Festival està organitzat per 
Crea Escena i patrocinat per 
l’Ajuntament de Vila-real, la 
Fundació José Soriano Ramos i la 
Fundació Caixa Rural Vila-real. 
Una proposta cultural que atrau 
la millor música del repertori lí-
ric a la ciutat, amb l’objectiu de 
posar a l’abast de tot el públic 
un gènere considerat l’art total 
i situar Vila-real en el mapa de la 
música clàssica. 

Per a això, el Festival s’ha divi-

dit en tres seccions diferents. La 
primera és la secció Òpera Gur-
met, amb una selecció dels mi-
llors moments de cada títol i una 
durada de 50 a 60 minuts.

El segon apartat del cicle és el 
de música sacra, amb dues re-
presentacions en gran format, 
amb cor, orquestra i solistes, a 
l’escenari de l’església Arxipres-
tal. D’aquest apartat resta una 
actuació el segon dia de Nadal 
(26 de desembre), amb l’aval de 
la primera experiència de 2018. 
La peça triada és la Missa en do 
major op. 86 de Beethoven.

La tercera secció del Festival va 
ser el taller d’òpera.

El 4 d’octubre, El Casino de 
Caixa Rural obrirà les portes a La 
tabernera del Puerto. El mateix 
lloc acollirà Turandot el 5 de de-
sembre.

«Vila-real té l’honor d’acollir 
un festival de característiques 
inigualables en cap altra ciutat 
similar a la nostra», va destacar 
l’alcalde, José Benlloch, que va 
incidir en el caràcter «innova-
dor» de «transformar l’òpera -per 
a molts, una cosa elitista- i por-
tar-la al gran públic».

la música del cinema al 
Plectre a la fresca de la mà 
de l’orquestra de Pols i Pua

U L’Orquestra de Pols i Pua Francesc 
Tàrrega, organitzadora del Plectre a la 
fresca, va oferir un concert centrat en el 
cinema. La Rebolikà, de Muro d’Alcoy, i 
Ana Archilés van completar el cartell.

la lira ofereiX un 
concert la VesPra de la 
festiVitat de sant Jaume

U La UM La Lira ha oferit, un any més, 
el concert la vespra de Sant Jaume al 
cim del campanar de l’església Major. 
Una actuació que es va escoltar des de 
diferents punts de la localitat.

Visita guida a la casa de 
l’assut Per a descobrir les 
seues Particularitats

U La Regidoria de Cultura i el Sindicat de 
Regs, que celebra el 150 aniversari, van 
organitzar una visita guiada a la Casa 
de l’Assut per a rememorar els orígens 
i la importància d’aquest lloc.

L’alcalde José Benlloch i el Fill Predilecte Rafael Beltrán van saludar els artistes.

Cultura
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Agenda

QUATRE NOVES PROJECCIONS 
DINS DEL CICLE CINEMA D’ESTIU A 
LES ESCALES DEL TERMET

El cicle de cine d’estiu a les 
escales del Termet, que inclou 
pel·lícules en valencià i en caste-
llà, proposa Eduardo Manostijeras 
(1 d’agost), Hotel Transsilvània 3 (8 
d’agost), La pequeña Miss Sunshi-
ne (15 d’agost) i Tadeu Jones 2 (22 
d’agost). Les sessions d’aquesta, ja 
consolidada, proposta estival co-
mencen a les 22.00 hores.

U

ROBÒTICA I PROGRAMACIÓ DE 
VIDEOJOCS PER A JOVES A L’ESPAI 
JOVE DURANT EL MES D’AGOST

Curs gratuït de robòtica i pro-
gramació de videojocs a l’Espai 
Jove. Els alumnes ambientaran la 
seua creació amb els personatges 
favorits, escenaris i moviment. 
En finalitzar el curs podran jugar 
amb ella en els diferents disposi-
tius electrònics. Per a xiquets i xi-
quetes de 8 a 12 anys en dos torns, 
del 5 al 9 o del 26 al 30 d’agost.

U

LA FESTA DEL FANALET  TORNA 
AL TERMET EL 9 D’AGOST AMB LA 
PARTICIPACIÓ DEL RAVAL

Festa del Fanalet, a la plaça 
del Pastoret, el 9 d’agost de la mà 
del Grup de Danses El Raval. A 
les 18.30 hores hi haurà un taller 
de construcció de fanalets; a les 
21.00 h, sopar de pa i porta; a les 
22.30 h, encesa dels fanalets, i vol-
ta del sereno amb el cant de les 
tonades tradicionals. En acabar, 
repartiment d’orxata i fartons.

U

CLOENDA DEL TALLER DE CINEMA 
LA LOREN AMB DUES PEL·LÍCULES 
ELS DIES 9 I 16 D’AGOST

La terrassa de la seu de la Fun-
dació Caixa Rural acull els dies 9 
i 16 d’agost les darreres projec-
cions del taller de cinema La Lo-
ren, amb l’actriu italiana Sophia 
Loren com a referent. Seran les 
pel·lícules La condesa de Hong 
Kong (1967) i Los girasoles (1970), 
respectivament. Les sessions tin-
dran lloc a les 22.00 hores. 

U

L’ESGLÉSIA ARXIPRESTAL REP EL 
III CICLE D’ORGUE BARROC AMB 
DUES ACTUACIONS PREVISTES

El 31 d’agost comenaçarà el III 
Cicle d’Orgue Barroc a l’església 
Arxiprestal. L’encarregat de la 
primera de les actuacions serà 
Carlos Peterson (20.30 hores). La 
següent cita serà el 6 de se-tem-
bre, a les 20.00 hores, amb el 
músic Augusto Belau. El cicle va 
náixer el 2017 per a destacar el 
gran valor d’aquest instrument.

U

 telèfons d’interés
AJUNTAMENT
Pl. Major s/n  . . . . . . . . . . Tel. 964 547 000
PROP
C/ Josep Ramon Batalla, 38 . .  Tel. 964 547 170
CADASTRE MUNICIPAL
Pl. Major s/n  . . . . . . . . . . Tel. 964 547 001
PISCINES COBERTES YUREMA REQUENA
C/ de Joanot Martorell, 62  . . Tel. 964 529 356
POLICIA LOCAL
C/ Josep Ramon Batalla, 62 . .  Tel. 964 547 010
RECAPTACIÓ MUNICIPAL
C/ Josep Ramon Batalla, 6. . . Tel. 964 547 060
POLICIA NACIONAL
C/ Comunió, 1 . . . . . . . . . Tel. 964 522 100
AGÈNCIA LOCAL D’ENERGIA
I MEDI AMBIENT
C/ Ponent Baix, 65 . . . . . . . Tel. 964 547 250
AGÈNCIA TRIBUTARIA
Av. del Mediterrani, 1 . . . . . Tel. 901 223 344
ATENCIÓ I TRÀMITS
Pl. Major s/n planta baixa. . .  Tel. 964 547 000
AUDITORI MUNICIPAL
Av. Murà  . . . . . . . . . . . . Tel. 964 547 200
CÁRITAS
C/ Calvari, 199 planta baixa .  Tel. 964 535 343
CEAM VILA-REAL
C/ Gamboa 29  . . . . . . . . .  Tel. 964 526 897
CEMENTERI MUNICIPAL
Camí de l’Ermita s/n. . . . . . Tel. 964 520 073
CORREUS
Carretera d’Onda s/n  . . . . . Tel. 964 530 614

 adreces d’interés
BIBLIOTECA SECCIÓ INFANTIL PIUS XII
Av. de Pius XII, 43: Tel. 964 547 232
AGÈNCIA DE LECTURA EL PILAR
C/ Martí l’Humà, 24: Tel. 964 547 233
ARXIU MUNICIPAL DE VILA-REAL
Av. de la Murà, 14: Tel. 964 547 220
BIBLIOTECA MUNICIPAL-AGÈNCIA DE SOLADES
C/ de Solades, 25: Tel. 964 547 230
CASA DE L’OLI:
Pl. de Mossén Ballester, 1: Tel. 964 547 222
CULTURA - AUDITORI MUNICIPAL: Av. de la 
Murà, 1: Tel. 964 547 200

MUSEU DE LA CIUTAT CASA DE POLO:
C/ de Joan Fuster, 33: Tel. 964 547 222
MUSEU ETNOLÒGIC: Ermita de la Mare de Déu:  Tel. 964 547 222
AGÈNCIA LOCAL D’HABITATGE: Pl. Major, s/n: Tel. 964 547 000
AMICS: C/ de Betxí, 49: Tel. 964 547 138
ASSOCIACIÓ DE COMERCIANTS DEL MERCAT CENTRAL
Pl. de Colom, s/n: Tel. 964 520 838
CÀMARA DE COMERÇ - VIVER D’EMPRESES I i II
C/ del Monestir de Poblet, 24: Tels. 964 506 661 / 964 533 681
CASA DE LA DONA: C/ de Santa Sofia, 2: Tel. 964 547 160
FUNDACIÓ GLOBALIS:
C/ del Monestir de Poblet, 15. Despatx 39: Tel. 964 054 522
CENTRE DE DIA LLUÍS ALCANYÍS: C/ del Molí, 4-A: Tel. 964 547 140
CENTRE DE DIA TERAPÈUTIC: C/ de la Soledat, 27: Tel. 964538465
COMUNITAT DE REGANTS: C/ del Mestre Goterris, 11: Tel. 964 521 995
GD’OS, GESTIÓ D’OBRES I SERVEIS. Camí de Betxí, 26: Tel. 010 / 954 547 100
INSTITUT NACIONAL DE LA SEGURETAT SOCIAL:
C/ de València, 31-A: Tel. 964 521 341
FACSA: C/ de Carles Sarthou, 10: Tel. 964 527 680
ESCOLA TALLER: Av. d’Europa, 34: Tel. 964 500 153

 trens
VILA-REAL - CASTELLÓ: 
Dilluns a divendres a 6.55, 7.05, 7.33 (CIVIs), 
7.50, 8.03 (CIVIs), 8.20, 8.33. (CIVIs), 8.57, 9.20, 
9.46, 10.20, 10.47, 11.20, 11.47, 12.20, 12.47, 
13.20, 13.47, 14.20, 14.47, 15.03 (CIVIs), 15.30, 
15.47, 16.04 (CIVIs), 16.30, 16.47, 17.20, 17.47, 
18.20, 18.47, 19.03 (CIVIs), 19.35, 19.46, 20.03 
(CIVIs), 20.30, 20.47, 21.20, 21.46, 22.20, 22.47, 
23.30. Cap de setmana a les 8.20, 9.20, 10.20, 
11.20, 12.20, 13.20, 14.20, 15.30, 16.30, 17.20, 
18.20, 19.35, 20.30, 21.20, 22.20, 23.30 hores.

CASTELLÓ - VILA-REAL: 
Dilluns a divendres a 5.55, 6.15, 6.45 (CIVIs), 
7.02, 7.17 (CIVIs), 7.35, 7.47 (CIVIs), 8.05, 8.20, 
8.55, 9.20, 9.50, 10.20, 10.50, 11.20, 12.00, 12.20, 
12.50, 13.25, 13.50 (CIVIs), 14.15, 14.30, 15.05 
(CIVIs), 15.20, 15.35, 15.50, 16.20, 16.50, 17.20, 
18.00, 18.20 (CIVIs), 18.25, 18.50, 19.15 (CIVIs), 
19.20, 19.50, 20.20, 20.50, 21.20, 21.50, 22.30. 
Cap de setmana a les 7.35, 8.20, 9.20, 10.20, 
11.20, 12.20, 13.25, 14.30, 15.35, 16.20, 17.20, 
18.25, 19.20, 20.20, 21.20, 22.30 hores.

VILA-REAL - VALÈNCIA: 
Dilluns a divendres a 6.02, 6.21, 6.50 (CIVIs), 
7.09, 7.22 (CIVIs), 7.41, 7.54, 8.10 (CIVIs), 8.26, 
9.02, 9.26, 9.56, 10.26, 10.56, 11.26, 12.07, 12.26, 
12.56, 13.31, 13.56, 14.20 (CIVIs), 14.36, 15.11, 
15.25 (CIVIs), 15.41, 15.56, 16.26, 16.56, 17.26, 
18.07, 18.25 (CIVIs), 18.31, 18.56, 19.20 (CIVIs), 
19.26, 19.57, 20.26, 20.56, 21.26, 21.56, 22.36. 
Cap de setmana a les 7.41, 8.26, 9.26, 10.26, 
11.26, 12.26, 13.31, 14.36, 15.41, 16.26, 17.26, 
18.31, 19.26, 20.26, 21.26, 22.36 hores.
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